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REVISTA PRESEI 

 

 

  PROTEST al polițiștilor la Cotroceni: Oamenii legii cer convocarea 

URGENTĂ a CSAT 

Sindicaliștii de la SNPPC au ieșit în stradă. Aceștia protestează în fața Palatului 

Cotroceni și cer covocarea de urgență a CSAT pentru că poliția română ar avea un 

deficit de 20.000 de angajați. Mai mult, cei de la SNPPC acuză că din cauza 

declarațiilor belicoase lansate de guvernanți privind schimbarea legislației care 

reglementează pensionările din sistem mulți oameni ai legii aleg să se retragă din 

funcție înainte de termen. 

Cei de la SNPPC spun că vor porni o caravană a protestelor și vor merge direct la 

Bruxelles, în speranța că măcar acolo doleanțele lor vor fi ascultate. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 HAOS total în Parlament - PSD şi AUR susţin că moţiunea împotriva 

ministrului Ghinea a fost de fapt adoptată 

Liderii deputaţilor PSD şi AUR au susţinut, marţi, că moţiunea simplă împotriva 

ministrului Investiţiilor şi Proiectelor Europene, Cristian Ghinea, a fost adoptată de 

plen, deoarece nu trebuie luate în calcul voturile date pe tabletă. 

Liderul grupului parlamentar al PSD, Alfred Simonis, a declarat, după ce 

preşedintele de şedinţă, Cristina Prună, a anunţat că moţiunea a fost respinsă, că nu 

trebuie să se ia în calcul voturile care au fost date pe tabletă. 

"Cred că ar fi bine să reveniţi asupra anunţului pe care l-aţi făcut ori să chemaţi 

liderii grupurilor parlamentare să vedeţi adevărata interpretare a regulamentului în 

sensul acesta. Vreau să se consemneze faptul că moţiunea simplă împotriva 

ministrului Ghinea a fost adoptată de plenul Camerei Deputaţilor. Potrivit 

articolului 129 din Regulamentul Camerei Deputaţilor, putem dezbate şi vota prin 

mijloace electronice strict actele normative.  
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Moţiunea simplă nu este un act normativ. Rezultatul pe votul din sală ne arată o 

diferenţă de peste 20 de voturi în favoarea adoptării moţiunii simple. Prin urmare, 

doamna preşedinte, (...) nu puteţi lua în calcul, potrivit regulamentului, voturile 

date pe tabletă. Colegii dumneavoastră chiulangii trebuiau să fie în sală să îl 

susţină pe Cristian Ghinea. Moţiunea simplă nu este act normativ. Asta înseamnă 

că nu aveţi dreptul să luaţi în calcul voturile online, prin urmare să plece Ghinea. 

Moţiunea simplă a fost adoptată", a spus Simonis. 

 

Liderul grupului parlamentar al AUR, George Simion, a afirmat şi el că moţiunea a 

fost adoptată. 

 

"Conform Regulamentului Camerei Deputaţilor, această moţiune simplă a trecut. 

Doamna preşedinte de şedinţă, dacă nu anunţaţi corect conform Regulamentului 

Camerei rezultatul votului deputaţilor prezenţi, este abuz în serviciu, aşa că vă rog 

să anunţaţi corect rezultatul", a transmis Simion. 

 

În replică, liderul grupului PNL, Gabriel Andronache, a spus că moţiunea a fost 

respinsă, deoarece votul a fost deschis, prin mijloace electronice. 

 

"Ar fi bine să vă uitaţi ce înseamnă vot prin mijloace electronice. Din perspectiva 

aceasta, avem două modalităţi de exprimare a votului prin mijloace electronice: 

vorbim despre votul cu cartelă pe care l-aţi exercitat şi nu aţi exercitat votul prin 

ridicare de mână şi la acesta se adaugă votul pe tabletă. Singura situaţie în care s-a 

votat strict pe tabletă a fost cea din perioada de urgenţă. Nu confundaţi perioada de 

urgenţă cu situaţia actuală. A fost vot prin mijloace electronice, vot deschis, ca 

atare votul consemnat de doamna preşedinte de şedinţă este votul corect. Moţiunea 

a fost respinsă", a explicat Andronache. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 ULTIMĂ ORĂ: Comisia de Muncă a Camerei Deputaților a ELIMINAT 

indexarea alocațiilor copiilor cu 20% de la 1 iulie și 1 ianuarie 

Comisia de muncă a Camerei Deputaţilor a decis marţi ca alocaţiile pentru copii să 

fie majorate de la 1 ianuarie 2022 cu rata inflaţiei. 
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Comisia pentru muncă a dat raport de adoptare în forma venită de la Senat a 

ordonanţei de urgenţă 123/2020 privind alocaţiile de stat pentru copii, conform 

Agerpres. 

Preşedintele Comisiei de muncă de la Camera Deputaţilor, Oana Ţoiu, a declarat 

că următoarea majorare a alocaţiilor va fi la 1 ianuarie 2022 cu rata inflaţiei. 

"Următoarea majorare a alocaţiilor o să fie în ianuarie 2022 cu rata de inflaţie de la 

acest moment. Vreau să clarific că niciuna dintre modificările realizate astăzi la 

comisie nu prevede micşorarea alocaţiilor, aşa cum a mai fost menţionat în parte 

din dezbaterile din comisie şi în spaţiul public. Niciuna dintre prevederile şi 

niciuna dintre propuneri nu se referea la micşorarea alocaţiilor. Ceea ce a fost 

astăzi adoptat în Comisia de muncă şi protecţie socială confirmă punctul de vedere 

al Guvernului României şi este ritmul de creştere al alocaţiilor. A fost modificat 

similar cu amendamentele adoptate în Senat, indexarea de la 20% care urma să 

aibă loc în iulie anul acesta cu indexarea cu rata inflaţiei de la 1 ianuarie 2022", a 

spus Ţoiu, la Palatul Parlamentului. 

Proiectul urmează să intre miercuri la votul plenului Camerei Deputaţilor. 

Ea a estimat că la 1 ianuarie 2022 alocaţia pentru copii ar putea creşte cu puţin 

peste 10 lei. 

 (Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Florin Cîțu SPARGE PUȘCULIȚA cu promisiuni: investiții de 76 de 

MILIARDE de euro până înn 2028 

Guvernul va menține stabilitatea fiscală, va pune în practică reforme structurale și 

va crește anual resursele alocate investițiilor, este mesajul lui Florin Cîțu transmis 

reprezentanților Coaliției pentru Dezvoltarea României: „Prioritatea mea e 

realizarea unui plan de investiții până în 2028”. 

„Prioritatea mea, ca prim-ministru, și a Guvernului pe care îl conduc este realizarea 

unui plan de investiții până în 2028, care să includă măsuri pentru pregătirea 

punerii în practică a acestor proiecte de dezvoltare”, transmite Florin Cîțu, după o 

reprezentanții Coaliției pentru Dezvoltarea României, conform Mediafax. 
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El afirmă că România va beneficia de 76 de miliarde de euro până în 2027, 

reprezentând sumele alocate prin Planul Național de Redresare și Reziliență și 

celelalte fonduri europene, la care se adaugă resursele naționale, respectiv cel puțin 

60 de miliarde de lei anual. 

„Sunt fonduri consistente, iar economia trebuie pregătită să le atragă și să 

implementeze proiectele de investiții. Am discutat aceste lucruri cu reprezentanții 

Coaliției pentru Dezvoltarea României. M-am bucurat să văd interesul și 

implicarea oamenilor de afaceri și să constat că sunt parteneri pe care ne putem 

baza în ceea ce ne propunem să facem. Am transmis un mesaj clar și ferm: 

Guvernul va menține stabilitatea fiscală, va pune în practică reforme structurale 

amânate de mulți ani în România și va crește anual resursele bugetare alocate 

investițiilor. Sunt un susținător al mediului de afaceri am transmis că rezolvăm 

lucrurile stricate de fostele guvernări. Am spus că nu vom umbla la taxe, și asta 

este cea mai buna decizie. Iar planul de investiții este pe termen lung: până în 

2028”, adaugă premieru. 

El precizează că, la nivelul Guvernului sunt avute în vedere măsuri care să ducă la 

extinderea capacității de producție și la eliminarea blocajelor legislative în 

implementarea proiectelor de investiții. 

„Pregătim modificarea legislației achizițiilor publice, simplificarea legislației 

privind insolvența și implementarea proiectului e-facturare, pentru eficientizarea 

sistemului economic și a productivității. Guvernul va lucra împreună cu specialiștii 

Coaliției pentru Dezvoltarea României pentru pregătirea, implementarea și 

monitorizarea acestor proiecte. Reprezentanții CDR vor face parte în calitate de 

consultanți din comitetele interministeriale care vor monitoriza Planul Național de 

Redresare și Reziliență și Cadrul financiar multianual 2021-2027”, conchide Cîțu. 

(Sursa: Mediafax) 
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 Ministrul Muncii a discutat cu comisarul european pentru coeziune şi 

reforme despre îmbunătăţirea serviciilor sociale 

Ministrul Muncii, Raluca Turcan, a discutat, marţi, cu comisarul european pentru 

coeziune şi reforme, Elisa Ferreira, despre problematica persoanelor vulnerabile şi 

a îmbunătăţirii serviciilor sociale din România. 

 

"Ştiu că dialogurile autorităţilor române cu instituţiile europene par adesea exerciţii 

birocratice, de puţin interes imediat pentru 'viaţa reală', însă discuţia pe care am 

avut-o astăzi cu Elisa Ferreira, comisar european pentru coeziune şi reforme, a 

abordat nu doar obiective, etape şi planificarea proceselor ministerului din 

perspectiva accesării programelor de finanţare europeană, ci şi dificultăţile întâlnite 

în procesul de reformă a sistemelor publice şi impactul imediat al acestor reforme 

asupra oamenilor. Am abordat, de asemenea, problematica persoanelor vulnerabile 

şi a îmbunătăţirii serviciilor sociale din România, dar şi provocările pe care 

tranziţia postpandemie le ridică în domeniul ocupării", a scris Raluca Turcan, 

pe Facebook. 

 

Ea a menţionat că, pentru România, PNRR reprezintă o oportunitate de a reaşeza 

pe baze echitabile atât sistemul de pensii, cât şi salarizarea din sectorul public, 

bugetul alocat acestor două mari proiecte fiind de 102 milioane de euro. 

 

"De asemenea, am prezentat pe larg planurile de investiţii în infrastructura socială 

pentru copii şi persoane cu dizabilităţi asumate prin PNRR, cu o finanţare de 100 

de milioane de euro. O parte importantă a discuţiei noastre a vizat, de asemenea, 

modul prin care vom folosi fondurile europene pentru a susţine reforma asistenţei 

sociale, adică dezvoltarea de servicii integrate prin care să sprijinim în mod real 

grupurile vulnerabile. Un exemplu în acest sens este angajamentul pe care 

România şi l-a asumat de a pune în practică garanţia pentru copii, conform 

recomandărilor Comisiei, instrument care va asigura copiilor vulnerabili acces la 

asistenţă medicală, educaţie, îngrijire, locuinţe decente ori nutriţie adecvată", a 

notat Turcan. 

 

 

https://www.facebook.com/RalucaTurcan/posts/4204526802944974
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În acest context, ministrul Muncii a subliniat obiectivul României de a utiliza 

optim resursele puse la dispoziţie de Uniunea Europeană, atât prin PNRR, cât şi 

prin politica de coeziune. În următorul exerciţiu financiar, România va avea la 

dispoziţie, în premieră, un Program Operaţional de Incluziune şi Demnitate Socială 

destinat în exclusivitate combaterii sărăciei şi incluziunii persoanelor vulnerabile, 

dar şi un program cu o finanţare consistentă pentru măsuri de formare şi ocupare - 

Programul Operaţional Educaţie şi Ocupare. 

 

Potrivit şefului de la Muncă, în perioada următoare, ţara noastră va avea o 

colaborare strânsă cu Comisia Europeană pentru a definitiva aceste două programe 

operaţionale care înseamnă, împreună, aproximativ 7 miliarde de euro în beneficiul 

celor mai vulnerabile categorii. 

 

"Un alt subiect important pe care l-am abordat în cadrul întâlnirii a vizat 

oportunităţile create prin Fondul pentru o Tranziţie Justă, destinat diversificării 

economice a zonelor afectate de tranziţia climatică şi asupra recalificării şi 

reintegrării pe piaţa muncii a lucrătorilor şi a persoanelor aflate în căutarea unui loc 

de muncă din aceste regiuni. Preocuparea noastră, ca minister al Muncii, este să 

susţinem angajaţii din aceste zone să rămână în viaţa activă, iar Fondul pentru o 

Tranziţie Justă poate finanţa proiecte specifice pentru aceste regiuni. Ne-am propus 

să ne implicăm, alături de MIPE, care gestionează planurile pentru o tranziţie justă, 

în elaborarea măsurilor şi apelurilor de proiecte destinate acestor zone", a afirmat 

oficialul. 

 

Ea a precizat că întărirea capacităţii de absorbţie a fondurilor europene este o 

condiţie obligatorie pentru implementarea proiectelor şi a reformelor pe care 

România şi le-a propus. 

 

"De aceea, unul dintre obiectivele ministerului este să creştem capacitatea 

structurilor noastre proprii de a gestiona fondurile europene din politica de 

coeziune şi din PNRR. Avem certitudinea sprijinului pe care Comisia Europeană 

ni-l va acorda, pentru a ne asigura că cele două programe operaţionale care vizează 

problematica socială, de formare şi de ocupare vor fi implementate cât mai curând 

cu putinţă.  
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Am încheiat întrevederea cu comisarul european Elisa Ferreira cu încrederea că 

România are nu doar oportunitatea de a aduce schimbări majore în domeniul social 

graţie fondurilor disponibile, ci şi sprijin din partea Comisiei Europene de a duce la 

bun sfârşit aceste demersuri", a mai scris Raluca Turcan. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Guvernul aprobă, astăzi, decontarea navetei pentru elevii care nu învață în 

localitatea de domicliu. Asociațiile elevilor protestează: Decontul înlocuiește 

transportul gratuit 

Guvernul urmează să aprobe în şedinţa de miercuri un proiect de ordonanţă de 

urgenţă de modificare a Legii Educaţiei Naţionale - Legea nr. 1/2011, prin care 

elevilor care nu pot fi şcolarizaţi în localitatea de domiciliu li se decontează 

cheltuielile de transport, pe durata cursurilor şcolare, din bugetul Ministerului 

Educaţiei, în limita a 50 km. Asociațiile elevilor se arată nemulțumite, subliniind 

că măsura elimină de fapt transportul gratuit. 

Asociațiile Elevilor anunță că astăzi vor picheta sediile mai multor prefecturi din 

țară, dar și sediul Guvernului, în semn de protest față de eliminarea gratuității 

transportului pentru elevi. 

”Ca răspuns, la ora 14:00, membrii Asociației Elevilor din Constanța vor fi 

prezenți mâine în fața Prefecturii pentru a picheta. Simultan, Asociația Elevilor din 

București și Ilfov va picheta în fața Guvernului, iar Asociația Vâlceană a Elevilor, 

Asociația Elevilor din Bacău și Asociația Elevilor din Maramureș vor picheta la 

Prefecturile din județele lor”, se arată într-un comunicat al Asociațiilor elevilor. 

Ce cuprinde proiectul: 

Potrivit proiectului de act normativ, elevilor care locuiesc la internat sau în gazdă li 

se asigură decontarea sumei ce reprezintă contravaloarea a opt călătorii dus-întors 

pe semestru, din bugetul Ministerului Educaţiei, prin unităţile de învăţământ unde 

sunt şcolarizaţi. 
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Elevii vor putea solicita acordarea sumei în avans, cu decontare în luna următoare. 

Suma ce poate fi acordată în avans va fi nivelul cuantumului lunar de care 

beneficiază elevul. 

Decontarea va fi asigurată la nivelul valorii documentelor de transport lunare, dar 

nu mai mult de 30 lei/lună pentru distanța de 3 km. Va putea fi decontată lunar 

numai suma aferentă avansului primit în luna precedentă. 

Pentru distanțele ce vor depăși 3 km, până la limita de 50 de km, suma de 30 de lei 

/lună se va suplimenta cu 3 lei pentru fiecare kilometru/lună, dar nu mai mult decât 

valoarea documentelor de transport lunare. 

În situația în care sunt elevi care se deplasează de la domiciliu către unitatea de 

învățământ la distanțe mai mari de 50 km și nu locuiesc la internat sau gazdă li se 

va deconta suma aferentă distanței de 50 km, la care se va adăuga 1 leu/km/lună, 

pentru distanțele ce depășesc 50 de km. 

Operatorii de transport rutier vor avea obligația de a emite documente lunare de 

transport cu încadrare în tarifele maxime per kilometru/lună. 

Mecanismul de decontare va fi reglementat prin Metodologia ce va fi aprobată prin 

ordin al ministrului Educației, în maximum 30 de zile de la emiterea ordonanței de 

urgență. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Conducerea TVR confirmă că a plătit peste 55 000 de euro unor case de 

avocatură pentru hărțuirea MediaSind și a unor jurnaliști care au  semnalat  

abuzurile din instituție! 

 Cheltuieli nesăbuite cu avocați: Casa de avocatură Zamfirescu Racoti &Partners a 

încasat deja de la TVR 214 589,39 lei, desi cauzele nu au fost definitivate în 

justiție, unele aflându-se doar la primul termen! 

 În urma sesizării MediaSind TVR, noua conducere interimară a SRTV a reziliat 

unilateral contractul cu firma lui Alexandru Călin Dumitrescu, ex- consilier pe 

probleme juridice al fostei șefe a TVR!  
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 SRJ MediaSind solicită public DNA și Curții de Conturi să ancheteze cu celeritate 

acest dezmăț financiar cu iz de corupție 

La solicitarea Sindicatului Român al Jurnaliștilor MediaSind - Filiala MediaSind 

TVR, conducerea interimară a Societății Române de Televiziune – SRTV a pus la 

dispoziție situația contractelor încheiate și achitate de către instituție cu mai multi 

avocați: Casa de Avocatură Zamfirescu Racoti & Partners, SPRL  Dumitrescu și 

Dinu și Cabinet Avocat Dinu Cătălin Ionut. Sumele sunt exorbitante și confirmă 

dezmățul financiar din Televiziunea Națională, pe care sindicatul nostru l-a 

reclamat în repetate rânduri. 

 Deși prevederile OUG nr. 26/2012 interzic tuturor autorităților și instituțiilor 

publice care au în structura organizatorică personal propriu de specialitate juridică, 

să achiziționeze servicii juridice de consultanță, de asistență și/sau de reprezentare, 

Televiziunea Națională a angajat și a achitat 214 589,39 lei (foto) Casei de 

avocatură Zamfirescu, Racoti &Partners, pentru asistență și reprezentare juridică în 

mai multe cauze, printre care și unele procese absurde, deschise împotriva SRJ 

MediaSind și a jurnaliștilor de la Cotidianul Libertatea, care au criticat 

managementul defectuos al fostei șefe a TVR, Doina Gradea. 

 Astfel. șefa TVR a achitat Casei de avocatură Zamfirescu suma de 17 317,36 lei 

doar pentru ca instanța să constate că SRJ MediaSind, în pofida Constituției, a 

Convențiilor OIM și a Codului Muncii, nu ar avea voie să-și reprezinte membrii de 

sindicat din Televiziunea Română! De asemenea, SRTV a achitat 18 546,86 lei 

acelorași avocati pentru ca instanța să oblige SRJ MediaSind să plătească 1 euro 

despăgubiri pentru că ar fi a lezat prestigiul instituției prin  comunicatele și 

reacțiile publice care reclamau, de fapt,  abuzurile și a corupția din  SRTV. Deși 

cauza a fost judecată în stadiul de fond, suma a fost integral achitată Casei de 

avocatură. (amănunte aici: Conducerea TVR a plătit peste 18 000 lei avocaților 

pentru a cere 1 euro despăgubiri ca urmare a comunicatelor de presă ale 

MediaSind!) 

  De asemenea, SRTV a achitat  Casei de Avocatură Zamfirescu Racoti & Partners 

suma de  20 168,18 lei, mult peste prețul pieței, (amănunte aici: TVR pierde 

procesul cu Libertatea intentat după dezvăluirile despre cheltuielile de aproape 

jumătate de milion de euro cu Eurovisionul) pentru inițierea acțiunii în daune 

http://www.mediasind.ro/comunicate-1/conducereatvraplatitpeste18000leiavocatilorpentruacere1eurodespagubiricaurmareacomunicatelordepresaalemediasind
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/conducereatvraplatitpeste18000leiavocatilorpentruacere1eurodespagubiricaurmareacomunicatelordepresaalemediasind
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/conducereatvraplatitpeste18000leiavocatilorpentruacere1eurodespagubiricaurmareacomunicatelordepresaalemediasind
https://www.libertatea.ro/stiri/tvr-pierde-procesul-cu-libertatea-intentat-dupa-dezvaluirile-ziarului-despre-cheltuielile-de-aproape-jumatate-de-milion-de-euro-cu-eurovisionul-3456545
https://www.libertatea.ro/stiri/tvr-pierde-procesul-cu-libertatea-intentat-dupa-dezvaluirile-ziarului-despre-cheltuielile-de-aproape-jumatate-de-milion-de-euro-cu-eurovisionul-3456545
https://www.libertatea.ro/stiri/tvr-pierde-procesul-cu-libertatea-intentat-dupa-dezvaluirile-ziarului-despre-cheltuielile-de-aproape-jumatate-de-milion-de-euro-cu-eurovisionul-3456545
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împotriva Ringier și a jurnaliștilor implicați în publicarea în cotidianul Libertatea a 

unor articole considerate defăimătoare la adresa SRTV.  

Deși termenul de prescripție a fost împlinit, din cauza nerespectării de către 

conducerea SRTV a Deciziei Curții de Conturi pentru recuperarea prejudiciilor 

constatate în urma Deciziei nr. 16.02.11.2016 de aproximativ 20 milioane de euro 

(amănunte aici: Televiziunea Română a fost prejudiciată cu peste 20 de milioane 

de euro, bani ce ar fi trebuit să fie recuperați de la cei responsabili încă din 2017!)  

SRTV a actionat în instanță pe toți membrii CA, în loc să acționeze doar pe 

președintele general al SRTV care a refuzat să aplice măsura. Pentru această 

acțiune greșit introdusă în justiție cu un final previzibil, SRTV a achitat deja 

avocaților întreaga sumă de 7140 de euro, desi instanța nu a acordat nici măcar 

primul termen din proces! (amănunte aici) 

  Nu în ultimul rând, precizăm că 65 450 lei a încasat de la TVR și firma de 

avocatură a consilierului pe probleme juridice și de management al președintelui-

director general,  SPRL Dumitrescu și Dinu, Alexandru Călin Dumitrescu, fostul 

partener de afaceri al Doinei Gradea (amănunte aici: 65.450 lei a primit din bani 

publici fostul partener de afaceri al șefei TVR pentru “consiliere juridică 

specializată în activitatea de management”! ). Contractul încheiat cu Cabinetul de 

avocat Dinu Cătălin Ionut a fost reziliat unilateral de către SRTV în data de 4 iunie 

2021, conform Hotărârii nr. 426/2021, votate cu unanimitate de voturi de către 

membrii Comitetului Director, aceiași care au fost numiți în funcție de fosta șefă a 

TVR,  Doina Gradea, și care au aprobat inițial aceste contracte! 

 Adunând sumele încasate de avocați, suma depășește 55 000 de euro achitați cu 

încălcarea OUG nr.26/2012, în condițiile în care SRTV a plătit salarii în cuantum 

de 7 442 589 lei celor 11 angajați ai compartimentului Juridic din instituție! 

 Acestea  sunt doar câteva din afacerile nelegale, depistate de către SRJ MediaSind 

și de inspectorii Curții de Conturi, în cea mai mare instituție de presă din țară, 

Televiziunea Română. (mai multe amănunte aici: Conducerea TVR a cheltuit 

abuziv aproximativ 1,3 milioane de euro pentru contracte de asistenţă juridică!) 

Sindicatul Român al Jurnaliștilor MediaSind împreună cu filiala sa MediaSind 

TVR reiterează solicitările făcute public Parchetului de pe lângă Înalta Curte de 

Casație și Justiție, Direcției Naționale Anticorupție, precum și Curții de Conturi a 

http://www.mediasind.ro/comunicate-1/televiziunearomanaafostprejudiciatacupeste20demilioanedeeurobanicearfitrebuitsafierecuperatidelaceiresponsabiliincadin2017
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/televiziunearomanaafostprejudiciatacupeste20demilioanedeeurobanicearfitrebuitsafierecuperatidelaceiresponsabiliincadin2017
http://portal.just.ro/3/SitePages/Dosar.aspx?id_dosar=300000000971132&id_inst=3
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/65450leiaprimitdinbanipublicifostulpartenerdeafacerialsefeitvrpentruconsilierejuridicaspecializatainactivitateademanagement
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/65450leiaprimitdinbanipublicifostulpartenerdeafacerialsefeitvrpentruconsilierejuridicaspecializatainactivitateademanagement
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/65450leiaprimitdinbanipublicifostulpartenerdeafacerialsefeitvrpentruconsilierejuridicaspecializatainactivitateademanagement
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/conducereatvracheltuitabuzivaproximativ13milioanedeeuropentrucontractedeasistentajuridica
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/conducereatvracheltuitabuzivaproximativ13milioanedeeuropentrucontractedeasistentajuridica
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României să cerceteze cu celeritate toate contractele juridice încheiate de către 

conducerea SRTV cu diverse case de avocatură, cu încălcarea dispozițiilor legale. 

Precizăm că SRJ MediaSind va supune aceste cazuri și atenției instituțiilor 

naționale și internaționale la care este afiliat. 

(Sursa: Departament Comunicare SRJ MediaSind) 

 

 Raportul de activitate al Consiliului Național al Audiovizualului pe anul 

2020 a fost respins de Parlament. Monica Gubernat a fost demisă din funcția 

de președinte CNA 

Plenul Parlamentului a respins, marţi, raportul de activitate al Consiliului Naţional 

al Audiovizualului pe anul 2020, relatează Agerpres. 

S-au înregistrat 35 de voturi „pentru” şi 240 „contra”. 

„Automat, preşedintele CNA îşi încheie mandatul”, a precizat, după vot, 

preşedintele Camerei Deputaţilor, Ludovic Orban. 

Comisiile de cultură reunite ale Senatului şi Camerei Deputaţilor au propus, 

anterior, respingerea acestui raport, iar Comisiile pentru buget au avizat negativ 

contul de execuţie bugetară al CNA pe anul 2020. 

Preşedintele Comisiei de cultură din Camera Deputaţilor, Iulian Bulai, a precizat că 

respingerea raportului de activitate al CNA de către plenul Parlamentului duce la 

„eliberarea din funcţie” a preşedintelui instituţiei, Monica Gubernat. 

„Urmează, în următoarele zile, să primim propuneri din partea CNA pentru un nou 

preşedinte, care va fi validat în Comisiile de cultură şi confirmat în plen”, a 

precizat, pentru Agerpres, Iulian Bulai. 

(Sursa: Agerpres) 
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 Renate Weber acuză Parlamentul de încălcarea Constituţiei - Respingerea 

rapoartelor de activitate ale Avocatului Poporului nu este o procedură legală 

Renate Weber precizează, într-un comunicat de presă, că respingerea Rapoartelor 

de activitate pentru anii 2018, 2019 și 2020 ale Avocatului Poporului încalcă 

dispozițiile constituționale și legale. 

 Context: Camera Deputaţilor şi Senatul au plen reunit, marţi de la ora 

15.00, iar pe ordinea de zi sunt rapoartele de activitate privind Avocatul 

Poporului pe anii 2018, 2019 şi 2020, cât şi rapoartele de activitate ale 

CSAT pe 2019 şi 2020. Figurează pe ordinea de zi şi raportul de activitate 

al CNA pe anul 2020, cât şi raportul comun asupra Raportului de activitate 

al Consiliului Naţional pentru Combaterea Discriminării pe anul 2019, 

întocmit de comisiile juridice şi pentru drepturile omului din Camera 

Deputaţilor şi Senat. Pe 25 mai, comisiile juridice ale Parlamentului au 

decis să propună plenului reunit revocarea lui Renate Weber din funcţia de 

Avocat al Poporului. Chestionat dacă există în coaliţia de guvernare un 

acord cu privire la persoana care va prelua conducerea Avocatului 

Poporului, Ludovic Orban a răspuns: „Am avut discuţii. Cu siguranţă vom 

ajunge la o înţelegere. Suntem pe punctul de a ne înţelege. Când vom ajunge 

la o înţelegere, o vom anunţa”. 

"Conform Constituției și Legii de organizare a instituției (Legea nr. 35/1997, 

republicată – lege organică): 

- Avocatul Poporului este o autoritate publică autonomă şi independentă faţă de 

orice altă autoritate publică, în condițiile legii; 

- Avocatul Poporului nu poate fi supus niciunui mandat imperativ sau 

reprezentativ; 

- nimeni nu îl poate obliga pe Avocatul Poporului să se supună instrucțiunilor sau 

dispozițiilor sale; 

-  în exercitarea atribuțiilor sale, Avocatul Poporului nu se substituie autorităţilor 

publice. 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/renate-weber_285.html
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Toate acestea sunt rezultatul poziției constituționale aparte a instituției și explică de 

ce, în fapt, Avocatul Poporului răspunde numai în fața Parlamentului, răspundere 

ce se materializează prin obligația prezentării de rapoarte anuale sau speciale. Prin 

acestea, Avocatul Poporului are ocazia să evidențieze lipsurile şi disfuncțiile grave 

din administrație şi să facă recomandări privind modificarea legislației, sau să 

propună măsuri de altă natură pentru ocrotirea drepturilor şi libertăţilor 

persoanelor. 

În data de 25 mai 2021, Avocatul Poporului a participat la ședința comună a 

Comisiilor juridice din cele două Camere ale Parlamentului, în cadrul căreia au 

fost dezbătute și respinse Rapoartele de activitate pentru anii 2018, 2019 și 

2020 ale instituției Avocatului Poporului, în pofida faptului că nici Constituția și 

nici Legea nr. 35/1997 nu prevăd o astfel de procedură. 

Ca o garanție a independenței Avocatului Poporului, nici Constituția, nici legea 

organică de organizare și funcționare a instituției nu au prevăzut posibilitatea 

aprobării/respingerii raportului anual prin votul Parlamentului, singura 

prevedere expresă fiind cea referitoare la prezentarea în ședința comună a celor 

două Camere ale Parlamentului (art. 60 din Constituție). Potrivit procedurilor 

parlamentare, dezbaterea nu înseamnă votarea raportului, dezbaterea și votarea 

fiind etape distincte ale procedurii parlamentare. 

Pe Ordinea de zi a ședinței comune a Camerei Deputaţilor şi Senatului din 15 iunie 

2021, se află Rapoartele de activitate ale Avocatului Poporului pentru anii 2018-

2020, Avocatul Poporului nefiind invitat la ședința Camerelor reunite pentru a 

prezenta aceste rapoarte, potrivit art. 60 din Constituție. 

Este pentru prima dată în istoria instituției, din 1997 până astăzi, când Parlamentul 

este sesizat cu o solicitare de respingere a rapoartelor de activitate ale Avocatului 

Poporului. Până în prezent, nici raportul Curții de Conturi și nici al Avocatului 

Poporului, instituții de rang constituțional, caracterizate de principiile autonomiei 

și independenței, nu au fost supuse aprobării sau respingerii prin vot în Plenul 

Camerelor. 

 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 16 iunie 2021 14 

 

Dacă legiuitorul ar fi intenționat ca Parlamentul să controleze Avocatul Poporului 

prin intermediul aprobării/respingerii raportului de activitate ar fi reglementat 

expres această formă de control parlamentar, cu precizarea necesității supunerii la 

vot a raportului, ulterior încheierii fazei dezbaterilor. 

Din competențele Avocatului Poporului, de a veghea la respectarea drepturilor și 

libertăţilor de către administrația publică centrală și locală, rezultă că rolul 

rapoartelor 

Avocatului Poporului este acela de a constitui mijlocul prin care Parlamentul ia act 

de activitatea administrației publice și de lacunele legislative identificate în urma 

activității desfășurate de Avocatul Poporului, astfel încât să poată dispune măsuri 

pentru îmbunătățirea activității autorităților administrației publice și a legislației. 

Specialiștii consideră că raporturile Avocatului Poporului cu Parlamentul se 

caracterizează în principal, prin: 

-  dreptul Parlamentului de a numi Avocatul Poporului; 

-  drepturile Birourilor permanente ale Camerei Deputaților și Senatului de a numi 

adjuncții Avocatului Poporului; 

-  dreptul Parlamentului de a vota legea organică a instituției; 

-   dreptul Parlamentului de a dezbate și de a lua act de rapoartele Avocatului 

Poporului. Pe cale de consecință, în lipsa unei prevederi exprese a Constituției și a 

legii organice privind   finalizarea   dezbaterilor   cu   votul   privind   aprobarea   

sau   respingerea, influența Parlamentului asupra instituției Avocatul Poporului este 

diferită față de controlul parlamentar exercitat asupra altor tipuri de organisme 

aflate sub control parlamentar, în cazul cărora legislația stabilește expres 

posibilitatea respingerii/aprobării raportului de activitate, cu consecința directă a 

demiterii conducătorului. 

Așa cum a reținut Comisia de la Veneția în Avizul nr. 685/2012, CDL-

AD(2012)026, (…) Pentru a fi eficient în protecţia drepturilor omului, Avocatul 

Poporului trebuie să fie independent, inclusiv faţă de Parlament, care alege 

titularul funcţiei", se arată în comuncatul Avocatului Poporului. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Guvernul va discuta măsurile de protecție socială pentru persoanele care 

vor fi disponibilizate, conform planurilor de închidere a minelor de cărbune 

necompetitive 

În şedinţa de Guvern urmează să fie discutat în primă lectură şi un proiect de 

ordonanţă de urgenţă pentru modificarea şi completarea OUG nr. 69/2019 pentru 

aplicarea unor măsuri de protecţie socială acordată persoanelor disponibilizate prin 

concedieri colective efectuate în baza planurilor de disponibilizare din cadrul 

operatorilor economici pentru care s-a aprobat acordarea ajutoarelor de stat pentru 

facilitarea închiderii minelor de cărbune necompetitive în perioada 2019-2024. 

„Propunerile de modificare a OUG nr. 69/2019 vizează completarea categoriilor de 

persoane disponibilizate care urmează să beneficieze de măsuri de protecţie 

socială, respectiv din cadrul operatorilor economici care sunt afectaţi de politica de 

decarbonare, întrucât utilizează combustibili fosili, precum şi persoanele care 

urmează a fi disponibilizate din cadrul exploatărilor miniere de uraniu 

neperformante din cadrul Companiei Naţionale a Uraniului S.A. Prezentul act 

normativ propune acordarea venitului lunar de completare şi a unor plăţi 

compensatorii, ca măsură de protecţie socială de care să beneficieze persoanele 

disponibilizate din companiilor afectate”, conform notei de fundamentare a 

proiectului. 

Numărul estimat de persoane concediate este de 8.354, dintre care 4.063 de la 

Societatea Complexul Energetic Hunedoara SA (CEH), 264 de la Compania 

Naţională a Uraniului S.A. (CNU), 3.997 de la Societatea Complexul Energetic 

Oltenia S.A. (CEO), 30 de la Societatea Naţională de Închideri de Mine Valea 

Jiului S.A. (SNIM). 

„Totalul cheltuielilor aferente veniturilor de completare aferente acordate pentru o 

perioada de până la 48 luni este estimat la acest moment la suma de 915.689 mii 

lei”, potrivit notei, relatează Agerpres. 

(Sursa: Agerpres) 
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 Patru asociaţii ale magistraţilor salută decizia CCR: 'Recomandările MCV 

nu sunt obligatorii şi direct aplicabile în dreptul intern' 

Asociaţia Magistraţilor din România (AMR), Uniunea Naţională a Judecătorilor 

din România (UNJR), Asociaţia Juecătorilor pentru Apărarea Drepturilor Omului 

(AJADO) și Asociaţia Procurorilor din România (APR) salută decizia Curții 

Constituționale a României din 8 iunie 2021 ce "a pus capăt unei interpretări 

abuzive, imprevizibile și vătămătoare a deciziei CJUE din data de 18 mai 2021". 

"CCR a stabilit, cu interpretare de rang constituţional, că recomandările din 

rapoartele MCV nu sunt obligatorii și direct aplicabile în dreptul intern român – 

nici nu ar putea fi – neavând forță juridică superioară acestuia, judecătorul național 

neputând fi pus în situația de a decide aplicarea prioritară a unor recomandări în 

detrimentul legislației naționale", se arată într-un comunicat al celor patru asociaţii. 

"Reamintim că, după decizia CJUE din data de 18 mai 2021, pronunțată într-o serie 

de cauze conexate ce au privit, în esență, clarificarea statutului Deciziei 2006/928 

de instituire a MCV, precum și a recomandărilor din rapoartele Comisiei întocmite 

pe baza acestei decizii (rapoartele MCV), unele asociații profesionale ale 

magistraților, dar și Secția pentru Procurori din cadrul Consiliului Superior al 

Magistraturii, s-au grăbit să afirme caracterul obligatoriu al recomandărilor 

cuprinse în rapoartele MCV și să susţină înlăturarea de la aplicare a legilor interne 

pe care le considerau contrare acestor recomandări. 

Această practică, complet lipsită de fundament, expresie a unei interpretări 

arbitrare a deciziei CJUE, risca să provoace haos în sistemul judiciar, să permită 

înlăturarea normelor interne, chiar constituționale, pe simple aprecieri subiective 

ale compatibilității legilor române cu o serie de recomandări ce s-au modificat în 

timp, vădit influențate politic și, de multe ori, emise pe baze factuale și legale 

eronate – astfel cum asociaţiile noastre profesionale au demonstrat în mod 

punctual. 

Subliniem că, în cauzele reunite în care s-a pronunţat hotărârea din 18 mai 2021, 

instanța europeană a fost întrebată de instanțele de trimitere din Romania dacă 

Decizia 2006/928 de instituire a MCV este obligatorie, dacă cerințele formulate în 

rapoartele MCV au caracter obligatoriu pentru Statul Român, respectiv dacă 

instanța națională însărcinată cu aplicarea, în cadrul competenței sale, a 
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dispozițiilor dreptului UE are obligația de a asigura aplicarea acestor norme, în 

cazul în care este necesar refuzând, din oficiu, aplicarea dispozițiilor din legislația 

națională contrare cerințelor din rapoartele MCV. 

CJUE a reţinut că Decizia 2006/928, de instituire a MCV, face parte din domeniul 

de aplicare a Tratatului de aderare, fiind obligatorie și continuând să producă efecte 

juridice cât timp nu a fost abrogată. În privința rapoartelor MCV, însă, CJUE nu a 

afirmat caracterul obligatoriu, ci a reţinut că, «concluziile cuprinse în ele adresează 

„recomandări” statului membru», acestea fiind formulate „pentru a orienta 

reformele statului membru menționat în această privință”, România urmând să țină 

seama de acestea pentru atingerea obiectivelor de referință. Caracterul de 

„recomandări” rezultă şi din afirmaţia CJUE potrivit căreia, în cazul în care în 

raportul MCV se exprimă îndoieli cu privire la compatibilitatea unei măsuri 

naționale cu unul dintre obiectivele de referință, revine României sarcina de a 

colabora cu bună-credință cu Comisia pentru a surmonta dificultățile întâmpinate 

cu privire la realizarea obiectivelor de referință. 

Ca atare, CJUE a subliniat că obligaţia României în temeiul recomandărilor MCV 

este de a colabora cu experţii Comisiei pentru a clarifica sau depăşi aceste 

chestiuni, nerezultând din vreun considerent al deciziei CJUE că legile interne care 

ar părea că nu sunt compatibile cu recomandările MCV ar trebui înlăturate de la 

aplicare în mod imediat şi direct. 

Consecinţa neîndeplinirii recomandărilor produce efecte exclusiv în plan politic, 

prin menţinerea MCV şi nu prin înlăturarea de la aplicare a normelor interne în 

baza unor recomandări care nu au efect direct. 

Toate interpretările contrare, ce permiteau înlăturarea legilor interne pe baza unor 

aprecieri subiective și imprevizibile, riscau să arunce sistemul de justiție într-un 

haos fără precedent, cu efecte de netădăguit asupra drepturilor și libertăților 

fundamentale ale cetățenilor. 

De asemenea, autorii acestor interpretări au trecut cu vederea – intenţionat sau nu – 

chiar considerente esenţiale ale deciziei CJUE. Astfel, instanţa europeană a 

reafirmat că orice instanță națională sesizată în cadrul competenței sale are, în 

calitate de organ al unui stat membru, obligația de a lăsa neaplicată orice dispoziție  
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națională contrară unei dispoziții de drept al Uniunii care are efect direct în litigiul 

cu care este sesizată. Însă, în acest context, CJUE a făcut trimitere expresă la 

jurisprudenţa sa din care rezultă, în mod clar, că: „trebuie să se țină seama și de 

celelalte caracteristici esențiale ale dreptului Uniunii și, în special, de faptul că 

numai unele dintre dispozițiile acestui drept au efect direct”; „principiul 

supremației dreptului Uniunii nu poate, așadar, să repună în discuție distincția 

esențială dintre dispozițiile dreptului Uniunii care au efect direct și cele care sunt 

lipsite de acest efect și nici, prin urmare, să instaureze un regim unic de aplicare a 

ansamblului dispozițiilor dreptului Uniunii de către instanțele naționale”; „o 

dispoziție de drept al Uniunii care este lipsită de efect direct nu poate fi invocată, 

ca atare, în cadrul unui litigiu care intră sub incidența dreptului Uniunii, pentru a 

înlătura aplicarea unei dispoziții naționale care i-ar fi contrară”. 

Or, cu privire la efectul direct al dreptului Uniunii s-a statuat limpede că „avizele 

și recomandările nu au un caracter juridic obligatoriu. Prin urmare, acestea nu au 

un efect direct” (https://eur-lex.europa.eu/legal-

content/RO/TXT/HTML/?uri=LEGISSUM:l14547&from=FR). 

Prin Decizia din 8 iunie 2021, Curtea Constituțională a României, în procedura 

controlului de constituționalitate, ţinând seama tocmai de dezlegările date de 

instanţa europeană, a restabilit normalitatea, punând capăt oricăror interpretări 

subiective, imprevizibile și, deci, abuzive, ale deciziei CJUE. 

CCR a statuat, astfel cum rezultă din comunicatul dat publicităţii după şedinţa de 

judecată, că „Hotărârea C.J.U.E. nu aduce elemente de noutate nici cu privire la 

efectele juridice pe care le produc Decizia 2006/928 şi rapoartele M.C.V. întocmite 

de Comisie pe baza acesteia, stabilind, aşa cum o făcuse în prealabil şi instanţa 

constituţională română, caracterul obligatoriu al Deciziei 2006/928 şi caracterul de 

recomandare al rapoartelor M.C.V., şi nici cu privire la conţinutul Deciziei 

2006/928, stabilind că România are sarcina de a colabora cu bună-credinţă cu 

Comisia Europeană ”. 

CCR a subliniat, pe deplin judicios, că sarcina colaborării cu instituții politice ale 

Uniunii Europene, precum Comisia Europeană, revine Parlamentului și 

Guvernului, conform atribuțiilor acestora, iar aceste „obligaţii nu pot incumba 

instanțelor de judecată, organe ale statului care nu sunt abilitate să colaboreze cu 

https://eur-lex.europa.eu/legal-content/RO/TXT/HTML/?uri=LEGISSUM:l14547&from=FR
https://eur-lex.europa.eu/legal-content/RO/TXT/HTML/?uri=LEGISSUM:l14547&from=FR
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o instituție politică a Uniunii Europene”. Din nou, CCR a confirmat decizia CJUE 

care nu reţine, în niciun caz, că instanţele de judecată ar trebui să colaboreze cu 

Comisia pentru a surmonta dificultățile întâmpinate cu privire la realizarea 

obiectivelor de referință. 

De asemenea, CCR, în acord cu decizia CJUE, a arătat că: „judecătorul naţional 

nu poate fi pus în situaţia de a decide aplicarea prioritară a unor recomandări în 

detrimentul legislaţiei naţionale, declarată conformă Constituţiei naţionale de 

către Curtea Constituţională, întrucât rapoartele M.C.V. nu normează, deci nu 

sunt susceptibile de a intra într-un conflict cu legislaţia internă”. 

Această precizare este extrem de importantă pentru că, în interpretarea contrară, se 

acordă – opus jurisprudenţei CJUE şi actelor UE citate – forță de lege unor 

recomandări. Aceasta în condiţiile în care sunt adoptate de birocrați europeni, al 

căror nume Comisia Europeană refuză constant să îl publice, fiind întocmite în 

baza unor proceduri nepublice. Asociaţiile noastre profesionale au arătat public și 

argumentat că modalitatea de culegere a datelor pentru întocmirea rapoartelor 

MCV a permis strecurarea unor nerealităţi/afirmații trunchiate care nu pot face 

decât deservicii independenței justiției pentru că nu reflectă situația-premisă în 

mod corect. 

În plus, reamintim că, din 2007 până în prezent, rapoartele MCV au conținut multe 

recomandări ce nu au fost implementate niciodată, fie pentru că au fost eronate sau 

inadecvate sistemului juridic român, fie pentru că nu au existat resurse financiare și 

umane, fie pur si simplu din lipsă de voință politică, purtându-se negocieri politice 

la Bruxelles pe baza acestora. 

Între aceste recomandări se numără cele referitoare la asigurarea unui volum de 

muncă optim pentru judecători și procurori, desființarea instanțelor mici, 

reevaluarea rolului Înaltei Curți de Casație și Justiție prin prisma competenței sale 

de judecată în prima instanță în cauzele penale, procedura de numire a procurorilor 

de rang înalt, judecarea cauzelor civile în camere de consiliu, etc. 

Dacă toate aceste recomandări ar fi fost obligatorii și direct aplicabile, ar fi 

însemnat că o mare parte a actelor procesuale, inclusiv hotărâri judecătorești, ar fi 

nule sau anulabile, iar justiția ar fi pur şi simplu aruncată în haos.  
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Acest haos, distrugător pentru statul de drept, rezultă şi din interpretarea unora, din 

interiorul şi din afara sistemului judiciar, făcută tocmai cu încălcarea dreptului UE, 

potrivit căreia instanţele de judecată ar putea să înlăture, în mod direct, de la 

aplicare, orice dispoziţie din dreptul naţional dacă aceasta „contravine” unei 

recomandări MCV. 

Asociațiile noastre profesionale salută, așadar, decizia CCR din data de 8 iunie 

2021, ce readuce normalitate și stabilitate în sistemul judiciar, conţinând dezlegări 

în acord cu decizia CJUE din 18 mai 2021 şi cu jurisprudenţa instanţei europene, 

anterior evidenţiată. 

Totodată, AMR, UNJR, AJADO și APR condamnă public atacurile la adresa 

judecătorilor Curții Constituționale, venite din partea unora ce susțin, pe de o parte, 

fără temei, că decizia CCR este contrară deciziei CJUE, iar, pe de altă parte, că 

„recomandările” MCV ar avea efect juridic direct, prevalând asupra Constituției, 

adoptata de popor prin referendum, precum şi asupra legislaţiei române", se mai 

menţinează în comunicatul semnat de jud. dr. Andreea Ciucă (AMR), jud. Dana 

Gîrbovan (UNJR), jud. Florica Roman (AJADO) şi proc. Elena Iordache (APR). 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 1.21% -  rata şomajului înregistrat în evidenţele AMOFM Bucureşti în luna 

mai 2021 

La sfârșitul lunii mai, în evidențele Agenției Municipale pentru Ocuparea Forței de 

Muncă Bucureşti erau înregistrați 14867 șomeri (din care 8022 femei), rata 

șomajului fiind de 1.21%.  

Comparativ cu luna precedentă, când rata șomajului a fost de 1.21%, în această 

lună, acest indicator s-a menţinut constant. 

Din totalul de 14867 persoane înregistrate în evidențele AMOFM Bucureşti, 4247 

erau beneficiari de indemnizţie de şomaj, iar 10620 erau șomeri neindemnizați. În 

ceea ce privește mediul de rezidență, 0 șomeri provin din mediul rural și 14867 

sunt din mediul urban. 
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Structura șomajului pe grupe de vârste se prezintă sugestiv astfel: 

 

 

 

 

 

Șomerii cu studii liceale au ponderea cea mai mare în totalul şomerilor înregistraţi 

în evidenţele AMOFM Bucureşti (34.22%), urmat de cei cu studii superioare 

(27.10%), iar 18.77% au absolvit şcoala profesională/de arte şi meserii. Șomerii cu 

nivel de studii gimnaziale reprezintă 16.85% din totalul șomerilor înregistrați, cei 

cu studii postliceale sunt 1.98%, iar cei cu studii primare şi fără studii, 1.08%. 

Structura șomerilor înregistrați pe nivel de ocupabilitate, stabilit prin profilare, se 

prezintă astfel: 2000 persoane foarte greu ocupabile, 4483 greu ocupabile, 4322 

mediu ocupabile, iar 4062 sunt persoane ușor ocupabile. Încadrarea într-o categorie 

de ocupabilitate se realizează ca urmare a activităţii de profilare a persoanelor 

înregistrate în evidenţele noastre. Informaţii detaliate despre structura şomajului la 

nivelul municipiului Bucureşti sunt afişate pe pagina de internet a AMOFM 

Bucureşti, la adresa: www.anofm.ro – agentia AMOFM Bucuresti. 

(Sursa: AGENŢIA MUNICIPALĂ PENTRU OCUPAREA FORŢEI DE MUNCĂ BUCUREŞTI) 

 

 

Grupa de 

vârstă 

Stoc la 

finele lunii 

Total 14867 

< 25 ani 214 

între 25-29 1332 

între 30-39 3519 

între 40-49 4302 

între 50-55 3113 

> 55 ani 2387 

http://www.anofm.ro/


CNSLR Fratia |  Revista Presei 16 iunie 2021 22 

 

 Kelemen: Vrem să sprijinim familiile cu copii în construcţia de locuinţe cu 

credite nerambursabile sau parțial rambursabile 

Actuala guvernare are în vedere sprijinirea familiilor cu unul sau mai mulţi copii în 

ceea ce priveşte construcţia de locuinţe. Foto: Profimedia 

Vicepremierul Kelemen Hunor a declarat, marţi, că actuala guvernare are în vedere 

sprijinirea familiilor cu unul sau mai mulţi copii în ceea ce priveşte construcţia de 

locuinţe, prin credite nerambursabile sau parţial rambursabile. 

Kelemen Hunor a precizat, în cadrul unei emisiuni la B1 TV, că natalitatea este în 

scădere accentuată, după ce în anul 1990 numărul copiilor născuţi era de peste 

300.000, iar în 2020 de doar 178.000. 

Vicepremierul a subliniat faptul că părinţii trebuie încurajaţi să aibă mai mulţi 

copii nu doar prin mărirea alocaţiilor, ci şi prin alte măsuri. 

„Vrem să sprijinim familiile în construcţia de locuinţe şi asta vom propune. Toate 

aceste măsuri vor fi detaliate în proiecte de legi, până la sfârşitul anului. (...) Noi 

am spus că în acele familii în care este un copil, merge cu credit fără dobândă, 

unde sunt doi copii mai dai ceva din credit şi doar o parte trebuie rambursată - noi 

am spus să mergem până la 70% în prima parte, în cazul familiilor cu trei sau mai 

mulţi copii valoarea creditului trebuie rambursată în proporţie de 65%, 60% şi 

55%, în funcţie de posibilităţile bugetare. Perioada propusă de către noi va fi de 

solicitare a creditului între 2022 şi 2028-2029. Trebuie să mergi pe o perioadă mai 

lungă, ca să aibă această măsură şi efecte în societate”, a detaliat Kelemen Hunor. 

Acesta a menţionat că alte măsuri avute în vedere sunt construcţia de creşe, 

program deja demarat, dar şi acordarea indemnizaţiei de îngrijire a copiilor şi 

pentru bunici sau reducerea impozitului pe venitul global în funcţie de numărul de 

copii. 

(Sursa: Digi 24) 
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 Noile reguli de TVA în comerțul electronic de la 1 iulie 2021 

Regulile fiscale pentru comerțul electronic se modifică major de la 1 iulie 2021. 

Aceste modificări sunt legate de o reformă legislativă europeană care va avea 

impact substanțial asupra tuturor companiilor care vând online servicii și mărfuri 

(atât intracomunitare, cât și importate) pe teritoriul Uniunii Europene. 

 

Veți primi informații complete despre toate aceste modificări – extrem de bine 

structurate și pe înțelesul tuturor, oferite de una dintre cele mai recunoscute 

specialiste în domeniul TVA - Doamna Mariana VIZOLI, participând la unul 

dintre cele 2 seminarii ce se vor desfășura în data de 28 iunie 2021 și 5 iulie 2021, 

atât cu prezență fizică în sală, cât și online. 

 

Începând cu 1 iulie 2021 se transpun în Titlul VI – TVA al Codului Fiscal 

următoarele directive: Directiva (UE) 2017/2455 și Directiva (UE) 2019/1995. 

 

În aplicarea acestor directive a fost elaborat Regulamentul de punere în aplicare 

(UE) 2019/2026 al Consiliului din 21 noiembrie 2019 în ceea ce privește livrările 

de bunuri sau prestările de servicii facilitate de interfețe electronice și regimurile 

speciale pentru persoanele impozabile care prestează servicii către persoane 

neimpozabile, care efectuează vânzări de bunuri la distanță și anumite livrări 

interne de bunuri. 

 

În cadrul acestor seminarii vor fi prezentate pe larg toate modificările ce survin ca 

urmare a transpunerii acestor directive, dintre care vă prezentăm doar o scurtă 

sinteză a acestora: 

 implementarea ghișeului unic (One Stop Shop - OSS) pentru serviciile 

prestate către persoane neimpozabile, pentru care se datorează TVA în alte 

state membre; 

 actualele regimuri speciale prevăzute de art. 314 și 315 din Codul fiscal 

pentru servicii electronice, de telecomunicații și de radiodifuziune sau 

televiziune, prestate către persoane neimpozabile, vor fi modificate; 
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 implementarea noțiunii de vânzări intracomunitare la distanță, cu modificări 

ale locului livrării și eliminarea actualelor plafoane aplicate de statele 

membre; aplicarea ghișeului unic pentru plata TVA într-un singur stat 

membru (OSS); 

 implementarea noțiunii de vânzare la distanță de bunuri importate, asociată 

cu mecanismul ghișeului unic pentru plata TVA într-un singur stat membru 

(One Stop Shop – IOSS), pentru bunurile cu valoarea redusă livrate către 

persoane neimpozabile; 

 regimul special pentru declararea și plata TVA la import pentru bunurile de 

mică valoare livrate către persoane neimpozabile, atunci când nu se 

utilizează ghișeul unic (IOSS); 

 prevederi noi referitoare la interfețele electronice care facilitează 

livrarea/importul unor bunuri; cum sunt ele tratate, ce rol joacă, cum trebuie 

să se înregistreze, ce obligații au. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 

 Guvernul preferă să amâne trecerea Direcției de soluționare a contestațiilor 

de la ANAF la MF, deși are deja un proiect cu toate avizele de câteva 

săptămâni. Mediul privat mai are de așteptat 

În teorie, ar trebui ca Direcția de soluționare a contestațiilor să treacă de la ANAF 

la Ministerul Finanțelor zilele astea (pentru că trebuie respectată Legea 295/2020 – 

expiră termenul de 6 luni). În practică, Guvernul preferă să amâne cu câteva luni, 

un proiect în acest sens fiind pe ordinea de zi de miercuri. Asta în condițiile în care 

are deja un proiect de Hotărâre cu toate avizele transmis de Ministerul Finanțelor 

(MF) de câteva săptămâni ce așteaptă să intre pe ordinea de zi, iar acest nou act nu 

și-ar mai avea rostul. 

 

Trecerea Direcției de soluționare a contestațiilor este așteptată de mediul de afaceri 

de ani de zile. Toți specialiștii în fiscalitate au salutat aceste prevederi din Legea 

295. 

 

http://legislatie.just.ro/Public/DetaliiDocument/235501
https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24849222-reorganizare-ministeru-finantelor-amanare-preluare-directie-solutionar-contestatii-anaf-asteapta-cateva-luni.htm
https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/06/OUG-6.pdf
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Așadar, pentru că Guvernul nu a adoptat până acum acel proiect de reorganizare 

(pe care îl are de câteva săptămâni cu toate avizele), Ministerul Finanțelor a fost 

nevoit să facă un nou proiect, de data aceasta de OUG, prin care să amâne termenul 

pentru 1 octombrie. Acesta se află pe ordinea de zi de miercuri. 

 

Surse din Ministerul Finanțelor ne-au spus că nu înțeleg de ce nu se adoptă 

reorganizarea, „totul e în regulă, s-au respectat toate procedurile”. 

Prin trecerea Direcției de soluționare a contestațiilor la Ministerul Finanțelor, 

numărul de posturi din instituție ar trebui să crească cu 220, la care se adaugă 62 

vacante. Acestea ar veni practic de la ANAF, fiind un transfer. Astfel, ministerul ar 

urma să ajungă la un total de 1997 posturi. Acest lucru mai așteaptă până la 1 

octombrie, se pare. 

De ce este un lucru bun trecerea Direcției de Soluționare a Contestațiilor la 

Ministerul Finanțelor 

Toți experții în fiscalitate au spus că reprezintă un lucru bun. Cel mai 

recent, Cornel Grama, consultant fiscal, explica pentru HotNews.ro, în decembrie 

anul trecut, ce însemna de fapt trecerea acestei direcții la minister. 

 

“Cum este acum: 

 

Inspecția fiscală se derulează de cei de la ANAF. La sfârșit se emite decizia de 

impunere cu obligații suplimentare stabilite, contribuabilul depune contestația. 

Unde? La ANAF. Nu-s aceiași inspectori, sunt alții, dar tot de la ANAF, probabil 

de la camera vecină. Depune contestație ca să fie soluționată tot de către niște 

inspectori de la ANAF. Nu e ok. De multe ori, decizia de soluționare a contestației 

este un copy/paste la considerentele avute în raportul de inspecție fiscală. E o 

formalitate, dar trebuie să o completezi pentru că până atunci nu te poți adresa 

instanței de judecată. 

 

Cum va fi dacă în final se va întâmpla asta: 

 

Decizia de soluționare a contestației se va muta la Ministerul Finanțelor. Acolo 

este direcția de legislație fiscală din Minister.  

https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24500362-patru-moduri-protectie-inspectori-anaf-codul-procedura-fiscala-cornel-grama-act-administrativ-fiscal-datorii.htm
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Se dau actele normative referitoare la aspectele fiscale. Se poate asigura o 

interpretare unitară a legii pe tot teritoriul României. 

În prezent, fiecare unitate de la ANAF dintr-un județ pe o anumită speță au 

anumite opinii, uneori opuse, diferite. Interpretarea unitară va fi mult mai bună.” 

Proiectul de reorganizare al Ministerului Finanțelor, public din aprilie 

Ministerul Finanțelor a făcut public, la jumătatea lunii aprilie, un proiect de 

reorganizare amplu care prevedea, printre altele, trecerea Direcției de soluționare a 

contestațiilor de la ANAF la Minister, mai ales că trebuie să respecte Legea 

295/2029, iar termenul de 6 luni expiră zilele astea. 

De precizat că a trecut prin tot circuitul de avizare și a fost trimis la Guvern de 

câteva săptămâni. 

 

Asta spre deosebire de reorganizarea făcută în 2020 de Florin Cîțu, care era 

ministru de Finanțe și nu s-au respectat termene și proceduri (conform motivărilor 

Curții de Apel București – în urma proceselor pierdute de instituție și, în practică, 

reorganizarea a eșuat). 

 

Proiectul de reorganizare din aprilie 2021, este ceva mai amplu, pe lângă acea 

trecere a Direcției de soluționare a contestațiilor. (Sumarizăm mai jos) 

 

Printre altele, s-ar fi înființat un post de secretar de stat și 4 posturi aferente 

cabinetului demnitarului, precum și înființarea unei funcții publice corespunzătoare 

categoriei înalților funcționari publici de secretar general adjunct, ținând seama de 

necesitatea desfășurării la nivelul ministerului a unor activități suplimentare și 

creșterea semnificativă a numărului de personal. 

 

Direcția de politici publice, relația cu Parlamentul și dialog social se reorganizează 

în două direcții: 

 

1. Direcția relația cu Parlamentul și dialog social (care va prelua în subordine 

Serviciul pentru relația cu Parlamentul și dialog social) 

https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24740579-reorganizare-ministerul-finantelor-creste-numarul-posturi-preia-anaf-secretar-stat-noi-structuri-centrului-cyber.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24740579-reorganizare-ministerul-finantelor-creste-numarul-posturi-preia-anaf-secretar-stat-noi-structuri-centrului-cyber.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24818546-ministrii-asculta-citu-desfiintare-posturi-directori-exemple-concrete-esuare-restructurare-finante.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24818546-ministrii-asculta-citu-desfiintare-posturi-directori-exemple-concrete-esuare-restructurare-finante.htm
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2. Direcția de politici publice și pregătire ședințe de Guvern (organizată prin 

transformarea Serviciului unitatea de politici publice si pregătire ședințe de Guvern 

în Direcția de politici publice și pregătire ședințe de Guvern). În subordinea 

acesteia va fi preluat Serviciul monitorizare acte normative. 

 

S-ar fi comasat prin absorbție două structuri (Direcția de Programare a Investițiilor 

Publice și Unitatea de management a investițiilor publice) prin trecerea 

activităților, atribuțiilor și personalului Unității de management a investițiilor 

publice la nivel de serviciu, în cadrul Direcției de Programare a Investițiilor 

Publice care își va schimba denumirea în Direcția de investiții și parteneriate 

strategice. 

 

Direcția de legislație și reglementare în domeniul activelor statului s-ar fi 

reorganizat în Direcția generală de reglementare și evidență a activelor statului. 

 

S-ar fi creat o structură cu denumirea „Unitatea de operaționalizare a Centrului 

CYBER”, care ar trebui să funcționeze ca direcție în cadrul Centrului Național 

pentru Informații Financiare. 

 

Se desființa Direcția generală de legislație fiscală și reglementări vamale și 

contabile. 

 

În schimb se înființau 4 structuri distincte, specializate pe domenii de activitate, 

respectiv: 

• Direcția generală de legislație impozite indirecte, 

• Direcția generală de legislație impozite directe, 

• Direcția generală de legislație Cod Procedură fiscală 

• Direcția de legislație reglementări contabile. 

 

Serviciul de autorizare operatori din domenii reglementate specific și de 

soluționare a contestațiilor din domeniul produselor accizabile se desființa. 

 

Serviciul de autorizare și monitorizare case de schimb valutar și alte domenii, 

evaluare, raportare și avize ar fi fost preluat în subordinea Direcției generale de 

legislație Cod procedură fiscală; 
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Se înființa o structură de guvernanță corporativă specializată - Direcția de 

guvernanță corporativă. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Șeful ANPC a SEMNAT: TOȚI comercianții au OBLIGAȚIA să furnizeze 

aceste informații clienților 

Furnizarea de informaţii privind prezenţa unor substanţe sau produse care pot 

cauza alergii sau intoleranţă la produsele alimentare neambalate este prevăzută 

într-un ordin al preşedintelui Autorităţii Naţionale pentru Protecţia Consumatorilor 

(ANPC), publicat în Monitorul Oficial, a anunţat luni autoritatea de protecţie a 

consumatorilor. 

"Pe data de 14 iunie 2021, a fost publicat în Monitorul Oficial al României Ordinul 

Preşedintelui ANPC nr. 163 din 03.06.2021 pentru furnizarea de informaţii privind 

prezenţa unor substanţe sau produse care pot cauza alergii sau intoleranţă la 

produsele alimentare neambalate. Ordinul prevede ca, începând din această dată, 

produsele alimentare nepreambalate să fie însoţite, la vânzare, în mod obligatoriu, 

de informaţii privind prezenţa substanţelor sau a produselor care pot cauza alergii 

sau intoleranţă", se menţionează în comunicat. 

Astfel, potrivit ANPC, informaţiile trebuie să fie disponibile şi accesibile direct la 

locul de desfacere/oferire a produselor alimentare nepreambalate sau, în cazul 

comercializării la distanţă, înaintea achiziţionării acestora. 

De asemenea, informaţiile trebuie să fie înscrise într-un loc vizibil, uşor accesibil, 

lizibil, de neşters şi nu trebuie să fie ascunse de alte materiale scrise sau 

fotografice. 

"Nu în ultimul rând, ordinul arată că, pentru produsele alimentare nepreambalate 

oferite spre vânzare prin intermediul unei tehnici de comunicare la distanţă, 

informaţiile privind substanţele/produsele care pot cauza alergii sau intoleranţă 

figurează pe suportul de vânzare la distanţă, pe eticheta de preţ sau ambalajul de 

transport, precum şi în orice material informativ", se mai spune în comunicat. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Clienţii afectaţi de pene de curent neplanificate vor primi compensaţii 

financiare 

Clienţii afectaţi de pene de curent neplanificate vor primi compensaţii financiare, 

potrivit unei decizii ANRE  

Distribuitorii de energie electrică vor fi obligați să acorde despăgubiri clienților 

care suferă de pe urma întreruperilor neplanificate ale curentului. Autoritatea 

Națională de Reglementare în domeniul Energiei impune operatorilor de distribuție 

să acorde compensații între 5 și 300 de lei tuturor utilizatorilor afectați, în funcție 

de numărul penelor de curent. Totodată, întreruperile scurte, între 3 secunde și 3 

minute, au fost incluse în categoria celor pentru care distribuitorii sunt obligați să 

acorde compensații la depășirea numărului maxim stabilit prin standard. 

Operatorii de distribuţie a energiei electrice sunt obligaţi să acorde compensaţii 

tuturor utilizatorilor afectați de pene de curent neplanificate, fie și de scurtă durată, 

dacă acestea depășesc o anumită frecvență stabilită de Autoritatea Naţională de 

Reglementare în Energie. ANRE a aprobat în şedinţa Comitetului de reglementare 

de marţi un nou ordin privind standardul de performanţă pentru serviciul de 

distribuţie a energiei electrice, potrivit unui comunicat. Principalele schimbări şi 

măsurile se referă la includerea întreruperilor scurte, între 3 secunde şi 3 minute, 

în categoria întreruperilor care se monitorizează şi pentru care operatorii de 

distribuţie sunt obligaţi să acorde compensaţii la depăşirea numărului maxim 

stabilit prin standard. 

Pentru fiecare astfel de depăşire operatorii de distribuţie vor acorda compensaţii 

tuturor utilizatorilor afectaţi, astfel: 

 înaltă tensiune: 300 lei peste 10 întreruperi pe an; 

 medie tensiune: 10 lei peste 10 întreruperi pe săptămână; 

 joasă tensiune: 5 lei peste 10 întreruperi pe săptămână. 

De asemenea, utilizatorii își pot monta, pe cheltuială proprie, analizoare de calitate 

care pot fi folosite în relaţiile contractuale dintre aceştia şi operatorii de distribuţie. 
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Cât trebuie să fie tensiunea de alimentare 

Pe de altă parte, a fost aprobată reducerea, începând cu data de 1 ianuarie 2022, a 

abaterii pozitive permise a tensiunii de alimentare la joasă tensiune de la +10% la 

+5% din valoarea tensiunii nominale, monitorizată săptămânal. Această modificare 

asigură corelarea cu valoarea tensiunii maxime admisibile pentru echipamentele 

electrice şi electronice care se alimentează la joasă tensiune, deţinute de utilizatorii 

reţelei. 

Pentru nerespectarea indicatorilor de performanță privind calitatea curbei de 

tensiune, operatorul de distribuție are obligația de a acorda utilizatorilor 

următoarele compensații: 

 pentru persoane juridice: 270 RON la 110kV, respectiv 130 RON la JT și 

MT pentru fiecare perioadă de monitorizare; 

 pentru persoane fizice: 270 RON la 110kV, respectiv 70 RON la JT și MT 

pentru fiecare perioadă de monitorizare. 

Cât de repede trebuie să răspundă la telefon distribuitorii de energie electrică 

ANRE a aprobat stabilirea unor intervale privind preluarea apelurilor telefonice 

efectuate de utilizatorii reţelei prin centrele de telefonie gestionate de operatorii de 

distribuţie, şi anume: 

 maximum 30 de secunde de la iniţierea apelului de către utilizator până la 

preluarea acestuia, fără intervenţia operatorului uman; 

 maximum 180 de secunde de la preluarea apelului pentru posibilitatea 

utilizatorului de a selecta opţiunea de a transfera apelul la un operator uman; 

 maximum 20 de minute de la preluarea apelului pentru începerea convorbirii 

utilizatorului cu un operator uman. 

Prin această măsură se urmăreşte îmbunătăţirea comunicării între utilizator şi 

operatorul de distribuţie astfel încât evenimentele semnalate de utilizatori să poată 

fi preluate cât mai rapid în scopul remedierii, precum şi reducerea timpilor de 

aşteptare în beneficiul utilizatorilor. 
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Deşi numărul de apeluri telefonice pentru care nu sunt respectate intervalele de 

timp menţionate anterior este doar monitorizat, nerespectarea acestor valori poate 

fi sancţionată conform prevederilor Legii energiei electrice şi a gazelor naturale nr. 

123/2012, cu modificările şi completările ulterioare, aplicabile în situaţia 

nerespectării de către operatorul de distribuţie a prevederilor standardului de 

performanţă cu amendă de la 10.000 lei până la 200.000 lei.  

În cât timp trebuie realizată racordarea la rețea 

O altă prevedere este adăugarea la indicatorii de calitate comercială a serviciului de 

distribuţie a termenului de 90 de zile de realizare a racordării, inclusiv recepţia şi 

punerea în funcţiune a instalaţiei de racordare pentru utilizatorii clienţi casnici şi 

clienţi finali noncasnici ale căror locuri de consum sunt alimentate prin instalaţii de 

racordare cu lungimi de până la 2500 metri. Pentru nerespectarea acestui indicator 

s-a prevăzut un cuantum al compensaţiei de 100 lei, indiferent de nivelul de 

tensiune sau de categoria utilizatorului (persoana fizică/juridică). Se urmăreşte, 

astfel, îmbunătăţirea activităţii de racordare a utilizatorilor la reţelele electrice de 

distribuţie. 

Adițional, pentru nerespectarea prevederilor standardului de performanță, 

operatorul de distribuție este sancționat conform prevederilor Legii energiei 

electrice şi a gazelor naturale nr. 123/2012, cu modificările și completările 

ulterioare, cu amendă de la 10.000 RON până la 200.000 RON. 

Cum se monitorizează alimentarea cu energie electrică 

A fost stabilit, de asemenea, un calendar de implementare a unor echipamente cu 

rol de monitorizare a continuităţii în alimentarea cu energie electrică şi a calităţii 

tehnice a energiei electrice. Prin actul normativ aprobat a fost prevăzut un calendar 

gradual pentru montarea de analizoare de calitate astfel încât 100% din staţiile 

electrice să fie monitorizate cu ajutorul acestor echipamente până la sfârşitul anului 

2026, respectiv 100% din posturile de transformare până la 1 ianuarie 2028. 

Acest program de implementare este corelat cu prevederile calendarului de 

implementare a sistemelor de măsurare inteligentă a energiei electrice la nivel 

naţional, aprobat de ANRE, oferind operatorilor de distribuţie concesionari cadrul 

de reglementare pentru organizarea activităţii şi planificarea investiţiilor în reţelele 
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electrice de distribuţie astfel încât aceştia să asigure un serviciu de calitate tuturor 

utilizatorilor deserviţi. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Octavian Berceanu, după controalele Gărzii de Mediu la primăriile de 

sector şi firmele de salubritate: Unii dintre salubriştii aceştia nu au autorizaţie 

de mediu, doi dintre aceşti salubrişti nu au trasabilitatea deşeurilor 

Comisarul şef al Gărzii Naţionale de Mediu, Octavian Berceanu, anunţă că Garda 

de Mediu a controlat toate primăriile de sector din Capitală, dar şi firmele de 

salubritate care au contracte cu acestea, în urma verificărilor constatându-se că 

unele firme de salubritate nu au autorizaţie de mediu, iar două dintre acestea nu au 

trasabilitatea deşeurilor, transmite News.ro. 

„Primăria trebuia să găsească operator, operatorul este salubristul. Am amendat şi 

Primăria şi salubristul în urma controalelor avute. Am refăcut chiar controlul, ca să 

nu existe suspiciuni cumva. Am controlat şi alte primării ale Bucureştiului, toate 

şase le-am controlat şi toţi şase salubriştii. Unii dintre salubriştii aceştia nu au 

autorizaţie de mediu, doi dintre aceşti salubrişti nu au trasabilitatea deşeurilor, le 

iau, dar unde le duc?”, a afirmat Octavian Berceanu, marţi seară, într-o emisiune la 

Digi 24. 

El a menţionat că Primăria Capitalei trebuia să aibă un plan municipal de 

gestionare a deşeurilor, care timp de mai mulţi ani nu s-a făcut. Planul ar fi trebuit 

să prevadă cantitatea de deşeuri ridicată din sectoare, care sunt capacităţile de 

sortare şi depozitare, care sunt zonele în economie în care pot fi valorificate 

deşeurile. El susţine că la nivelul Capitalei nu există „sortatori dimensionaţi” 

pentru cantitatea de deşeuri ridicată, dar şi că nu este implementat principiul 

„plăteşti pe cât arunci”. 

„Acum este un plan care e în etape, în dezbatere publică cred că e acum”, a adăugat 

Berceanu. 

Şeful Gărzii Naţionale de Mediu susţine că Garda de Mediu are „limitări” în ceea 

ce priveşte posibilitatea de intervenţie în relaţia dintre firmele de salubritate şi 

primării. 
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„Noi avem limite foarte mari, nu ne putem mişca pentru că nu ăsta a fost obiectivul 

creării Gărzii de Mediu acum nu ştiu câţi ani, în 2013, sunt limitat ca şi unelte în 

acest conflict, dau amenzi. (…) Eu trec în fiecare zi prin Sectorul 1, m-am săturat 

să văd, m-am săturat efectiv”, a afirmat Berceanu. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Sindicaliștii îl acuză pe ministrul Sportului, Eduard Novak, că ar fi fost 

implicat într-un accident cu mașina ministerului și i-ar fi cerut șoferului să își 

asume fapta 

Sindicaliștii din Tineret și Sport îl acuză pe ministrul Sportului, Eduard Novak, că 

ar fi fost implicat într-un accident cu mașina ministerului și i-ar fi cerut șoferului să 

își asume fapta. Mai mult, aceștia susțin că ministrul Novak ar fi folosit mașina 

ministerului pentru a merge la o cursă de ciclism unde a fost participant. 

Până la ora publicării articolului, ministerul Tineretului și Sportului nu a emis un 

punct de vedere legat de acuzațiile sindicaliștilor. 

Andy Nagy, șeful sindicatului național de sport și tineret, a declarat la Antena 3 că 

ministrul Novak ar fi condus mașina, dar după producerea accidentului i-ar fi cerut 

șoferului instituției să spună că el conducea. 

 Postarea integrală de pe pagina sindicatului: 

”Ministrul Eduard Novak a fost implicat într-un accident auto pe 13 iunie 2021, pe 

șosea, în apropiere de Buzău. Sursele noastre ne-au relatat că mașina ministerului a 

fost prinsă într-un carambol pe șosea, când se întorcea de la Bacău. În condițiile 

unui trafic aglomerat, pe carosabilul plin de apă, a fost de ajuns un moment de 

neatenție pentru ca mai multe mașini să se tamponeze, a fost un accident în lanț, iar 

una dintre mașini a fost cea a Ministerului Tineretului și Sportului. 

În weekendul trecut, sportivul Eduard Novak a participat la o competiție de ciclism 

– Turul Colinelor Bacău, competiție defășurată în 2 etape: 

Sâmbătă, 12 iunie – proba de Criterium în centrul Bacăului, pe un traseu de 2 km. 

Duminică, 13 iunie – proba de Fond de 100 km. 

 

https://snst.ro/ministrul-eduard-novak-implicat-intr-un-accident-de-masina/
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Întrebarea este oare câți sportivi din România se deplasează la competiții cu mașini 

de lux, pe banii statului român? 

Trecem peste cheltuielile privind deplasarea și ne întoarcem la accidentul care a 

avut loc. Informațiile noastre sunt că la volan se afla ministrul Novak, șoferul era 

în dreapta, pe post de copilot. Depășim și acest aspect legal/nelegal și aflăm că nu 

s-au întocmit documentele necesare la fața locului. Orice conducător auto știe că în 

astfel de situații există o procedură simplă, a constatării amiabile și a declarării 

accidentului (Legea 132/2017 și Legea 49/2006). 

Astăzi, bolidul de lux al ministrului a fost parcat (ascuns) în parcarea subterană a 

MTS și nu afară, pe locul rezervat. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Autonomia Tinutului Secuiesc, supusa la vot in Parlamentul Romaniei. Cine 

sunt deputatii UDMR care au initiat proiectul 

Kulcsar-Terza Jozsef (stanga) si Zakarias Zoltan (dreapta) au mai avut in trecut 

initiative privind autonomia Tinutului Secuiesc FOTO Facebook/ Kulcsar-Terza 

Jozsef 

Uniunea Maghiara din Transilvania (EMSZ) va prezenta in cadrul Parlamentului 

de la Bucuresti un proiect de lege privind autonomia Tinutului Secuiesc, arata un 

comunicat de presa de pe site-ul formatiunii. 

 

Astfel, deputatul UDMR Kulcsar-Terza Jozsef va avea un proiect legislativ, in 

calitate de co-initiator, care va fi sustinut de catre deputatul UDMR Zakarias 

Zoltan. 

 

Parlamentarii Uniunii Maghiare din Transilvania au vorbit despre acest subiect la 

reuniunea Grupului de lucru regional pentru autoguvernare al Forumului 

reprezentantilor maghiari din bazinul carpatic in Parlamentul maghiar de la 

Budapesta. 

 

 

https://ziare.com/politica/lege/
https://ziare.com/udmr/
https://ziare.com/politica/legislativ/
https://ziare.com/udmr/tinutul-secuiesc/9-lucruri-de-tinut-minte-dupa-ce-autonomia-tinutului-secuiesc-a-fost-adoptata-de-deputati-dar-respinsa-de-senatori-1609351
https://ziare.com/politica/maghiari/
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Conform sursei citate, deputatul Zoltan Zakarias a precizat la o reuniune a grupului 

de lucru regional a Forumului Reprezentantilor Maghiari din Bazinul Carpatic, ca 

scopul legii ar trebui sa fie institutionalizarea autonomiei culturale si ca partidele 

politice ar trebui sa o rezolve in timpul verii cu organizatiile guvernamentale care 

s-au ocupat deja pe larg de aceasta problema. 

 

Jozsef Kulcsar-Terza, impreuna cu Jozsef Kulcsar-Terza, au depus un proiect de 

lege privind autonomia Tinutului Secuiesc si in luna aprilie 2020, initiativa fiind 

adoptata tacit de Camera Deputatilor si apoi respinsa de Senat. Proiecte de lege cu 

acelasi obiect au mai fost depuse de-a lungul anilor in diferite legislaturi ale 

Parlamentului si respinse. 

Vicepremierul Kelemen Hunor a declarat, pe 13 ianuarie, ca nicio forma de 

autonomie nu lezeaza unitatea statului roman si integritatea teritoriala. 

"Noi am spus de fiecare data si sunt de acord cu dumneavoastra ca trebuie o 

abordare extrem de echilibrata si cu argumente si de fiecare data trebuie sa spui ca 

nici autonomia locala, nici autonomia regionala, nicio forma de autonomie nu 

lezeaza unitatea statului roman si integritatea teritoriala. Astea sunt lucrurile care 

trebuie precizate de fiecare data si eu incerc cand discutam serios si cu argumente 

despre orice forma de subsidiaritate sau de autonomie sa incep cu aceasta fraza: nu 

lezeaza integritatea teritoriala si unitatea nationala", a spus Kelemen Hunor, intr-o 

emisiune difuzata de Antena 3. 

 

El a adaugat ca autonomia nu inseamna secesionism, ci subsidiaritate si aducerea 

deciziilor la nivelul comunitatii. 

 

"Da, exista aceasta sensibilitate, zic eu absolut fara nicio baza, dar o inteleg, da, 

fiindca oamenii au impresia ca autonomie inseamna secesionism. Nu inseamna 

secesionism. Universitatile sunt autonome, sunt regii autonome, nu exista 

secesionism. Autonomie inseamna ca tu decizi despre viata ta. In ceea ce priveste 

aceasta idee a subsidiaritatii, e valabila pentru fiecare comunitate locala, nu e 

valabila doar pentru Secuime, nu e valabila doar pentru o anumita parte a tarii. Da, 

acolo unde traiesc maghiari sau alte comunitati etnice, intervine o alta chestiune:  

https://emsz.org/az-emsz-kepviseloi-ujra-beterjesztik-szekelyfold-autonomiatervezetet/
https://ziare.com/politica/senat/
https://ziare.com/kelemen-hunor/
https://ziare.com/politica/acord/
https://ziare.com/stiri/maghiari/csibi-barna-s-a-reprofilat-vinde-tricouri-cu-mesajul-tinutul-secuiesc-nu-e-romania-1092993
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competenta lingvistica, asta este ceva in plus fata de Oltenia, fata de Moldova, fata 

de Muntenia: o competenta lingvistica in relatia cu autoritatile, dincolo de scoala, 

dincolo de institutiile culturale. Dar, in rest, lucrurile ar trebui sa mearga paralel: 

decizii lasate in mana comunitatilor locale, in cele mai multe domenii, cu mici 

exceptii, asta am spus de fiecare data. Fiindca relatiile externe, Justitia, Apararea, 

Ordinea Publica de fiecare data trebuie sa ramana la nivelul autoritatii centrale. 

Despre acest lucru vorbim", a explicat Kelemen Hunor. 

 

Liderul UDMR mai afirmat ca si Secuimea face parte din Romania, ca si Tara 

Motilor, Dobrogea sau alte regiuni,iar in tara noastra exista mai multe identitati 

regionale. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Raport oficial: Nici o probă de fructe și legume din UE nu a fost neconformă 

în 2019; aproape toate problemele – la produse din România și Turcia 

În 2019, autoritățile sanitare au prelevat 5166 de probe de fructe, legume, cereale, 

produse prelucrate (inclusiv alimente pentru copii) și produse animale, iar 

rezultatele arată că produsele din UE nu au fost neconforme cu regulile din 

domeniu, potrivit publicației specializate LantulAlimentar.ro. 

Toate alimentele cu probleme au provenit din România și Turcia, și nici una din 

UE, potrivit raportului ANSVSA din 2019. 

Rezultatele analizelor făcute de ANSVSA contrazic flagrant declarațiile cu care 

fostul lider PSD, Liviu Dragnea, încerca să sperie românii, ca parte a discursului 

său anti-occidental. De exemplu, Dragnea spunea în 2018 că ”în România intră 

alimente pline de otravă, pline de chimicale, alimente care au calitate mult 

inferioară faţă de aceleaşi alimente vândute în ţările de origine”. 

Din totalul de probe prelevate de Autoritatea Naţională Sanitară Veterinară şi 

pentru Siguranţa Alimentelor în 2019, 2504 probe au fost prelevate din producția 

din România, 404 probe din producția din UE și 2258 de probe din afara UE, 

potrivit raportului ANSVSA privind reziduurile de pesticide din fructe și legume și 

produse animale. 

https://lantulalimentar.ro/raport-ansvsa-nici-o-proba-de-fructe-si-legume-din-uniunea-europeana-nu-a-fost-neconforma-aproape-toate-probele-neconforme-au-provenit-din-romania-si-turcia/?fbclid=IwAR3rNZgm5PWiG2XeEhnKoQZ5EXlS41owa7c_bWQhkGKhbG-u1al8M8cpFq8
https://www.g4media.ro/live-liviu-dragnea-s-a-incercat-sfasierea-psd-miz-noastra-e-dreptul-sa-avem-acces-la-o-justitie-independenta.html
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Din totalul de 5166 de probe, 3150 de probe ( 60,98% ) au fost fără reziduuri de 

pesticide, 1927 ( 37,30% ) de probe au conținut reziduuri sub limitele maxime 

admise, 89 ( 1,72% ) de probe au avut urme de pesticide peste nivelul maxim 

admis și 58 ( 1,12% ) de probe au fost neconforme. 

Probă neconformă este aceea care conține urme de pesticide interzise pentru un 

anumit tip de cultură sau pentru anumite specii de animale, iar reziduurile depistate 

depășesc limita maximă admisă, responsabilii fiind de regulă supuși cercetării 

penale, întrucât pun în pericol viața și sănătatea publică.  

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Raport Transparency International: Pandemia a alimentat sentimentul de 

corupţie în Uniunea Europeană/ Frecvenţa mitei în sectorul sanitar, mai 

ridicată în România şi Bulgaria 

Pandemia de coronavirus a alimentat sentimentul de corupţie al cetăţenilor din 

Uniunea Europeană, mai puţin de jumătate dintre ei estimând că această criză a 

fost gestionată în mod „transparent” de autorităţi, potrivit unei anchete a 

Transparency International dezvăluită marţi, scrie AFP, citată de News.ro. 

„În UE, doar patru persoane din zece cred că guvernul lor a gestionat pandemia în 

mod transparent. În Franţa, în Polonia şi în Spania, 60% dintre persoanele 

interogate cred că a lipsit transparenţa în gestionarea pandemiei de către guvernul 

lor”, potrivit rezultatelor studiului. 

Mai mult de 40.000 de locuitori din 27 de ţări ale Uniunii Europene au răspuns 

acestui Barometru european de corupţie, realizat între octombrie şi decembrie 

2020. 

Conform Transparency International, asistenţa medicală este în special afectată de 

corupţie. Deşi doar 6% dintre persoanele întrebate au declarat că au dat mită pentru 

a beneficia de îngrijiri medicale, 29% spun că s-au bazat pe relaţiile personale 

pentru a obţine privilegii. 
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„Îngrijirile medicale, în special, au fost un teren propice corupţiei pe măsură ce 

guvernele s-au luptat să facă faţă pandemiei Covid-19”, scrie Transparency în 

raportul său. 

Frecvenţa mitei în acest sector al sănătăţii, raportată de respondenţi, este mai 

ridicată în România (22%) şi în Bulgaria (19%), în timp ce recurgerea la relaţii 

personale este mai frecventă în Cehia (54%) şi în Portugalia (46%). 

Aproape jumătate dintre francezii interogaţi au declarat că au apelat la o relaţie 

personală pentru a avea acces la un serviciu public în cursul ultimelor 12 luni. 

Raportul îndeamnă guvernele UE să „redubleze eforturile pentru a garanta o ieşire 

corectă şi echitabilă din pandemia în curs”. 

Ungaria şi Polonia sunt arătate cu degetul drept ţările care se folosesc de criza 

sanitară ca de o „scuză pentru a slăbi democraţia” prin intermediul noilor 

reglementări. 

Politicienii au văzut în asta „o ocazie de a face profit”, adaugă raportul, citând 

lobbying-ul făcut în favoarea achiziţionării de măşti de protecţie. 

În Germania, deputaţii Partidului Conservator la putere au fost chestionaţi pentru 

că au intervenit pe acest tip de piaţă. 

În această ţară, mai mult de 60% din persoanele chestionate estimează că guvernul 

este sub influenţa grupurilor de interes private. Este şi sentimentul a mai mult de 

jumătate dintre cei sondaţi în Europa cu privire la propriul guvern. 

Corupţia stagnează sau creşte în ţara lor cred o treime dintre europenii întrebaţi. 

„Aceste rezultate ar trebui să fie considerate drept un semnal de alarmă atât pentru 

guvernele naţionale, cât şi pentru instituţiile din Uniunea Europeană”, a declarat 

Michiel van Hulten, director al Transparency International UE într-un comunicat. 

(Sursa: G4Media.ro) 
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 Copiii pandemiei. Numărul naşterilor din luna martie a crescut cu 15% în 

România / Creșteri semnificative în mai multe țări din UE 

Numărul naşterilor din luna martie a crescut în mai multe state europene. Cifrele 

devenite între timp negative s-au stabilizat din nou mai ales în ţări lovite de 

pandemie cum ar fi Spania sau Belgia. 

Conform datelor statistice din ţările respective, în România s-a înregistrat o 

creştere de 15%, în Estonia şi Lituania de 13%, în Olanda, Finlanda şi Ungaria de 

19%, transmite agenția DPA, citată de Rador. 

Se pare că în martie s-ar observa o legătură între ameliorarea primului val de 

coronavirus şi numărul deosebit de mare al naşterilor. 

În martie 2021 Germania a înregistrat într-o singură lună aproape 66.000 de nou-

născuţi, deci au fost la fel de multe naşteri cum nu s-au mai înregistrat în martie de 

20 de ani. 

Oficiul statistic din Wiesbaden consideră că ar exista o legătură temporală dintre 

slăbirea primului val corona şi măsurile de relaxare de la începutul lunii mai din 

anul trecut. 

Încă din februarie s-a observat o creştere cu 6 procente faţă de luna anterioară. În 

martie procentul devenise de 10% cu peste 65.000 de naşteri. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Dragoș Pîslaru anunță adoptarea de către Consiliul UE a Garanției pentru 

copii, program menit să le asigure acces la educație timpurie și sănătate, cel 

puțin o masă caldă pe zi și condiții de locuire decente  

Europarlamentarul Dragoș Pîslaru (USR PLUS, grupul Renew Europe) a anunțat, 

marți seara, că a câștigat „o nouă bătălie decisivă”, prin faptul că programul 

Garanția pentru copii a fost adoptat de Consiliul UE. Programul este menit să 

asigure acces la educație timpurie, cel puțin o masă caldă pe zi, susținere în 

activitățile educaționale, acces la sănătate și condiții de locuire decente pentru 
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copiii în situații vulnerabile, potrivit unei postări pe Facebook a reprezentantului 

USR PLUS. 

„Acum avem realmente șansa să prioritizăm copiii și tinerii, asumat, concret. (…) 

Vorbim despre accesul lor la educație, sănătate, hrană, locuire, despre coordonare 

și implementare a investițiilor dedicate lor exact acolo unde este nevoie. Avem 

fonduri alocate prin #MRR, prin Fondul Social European + (FSE+) și o mare 

oportunitate de a lupta pentru copiii din Europa, cu gândul în special la acei unul 

din trei copii din România aflați în sărăcie și risc de excluziune”, a scris Dragoș 

Pîslaru. 

Europarlamentarul USR PLUS a explicat și ce are de făcut România, dar și 

celelalte state membre, pentru a beneficia de fondurile incluse în noul program. 

Cele 27 de state membre vor prezenta Comisiei, în termen de nouă luni de la 

adoptarea prezentei recomandări, un plan de acțiune ce acoperă perioada 2022-

2030, luând în considerare circumstanțele naționale, regionale și locale, precum și 

acțiunile politice existente și măsurile existente de sprijinire a copiilor în nevoie, a 

precizat Dragoș Pîslaru. 

Planul ar trebui să includă, în special: 

1. Categoriile vizate de copii care au nevoie să fie sprijiniți prin aceste măsuri 

integrate; 

2. Ținte cantitative și calitative care trebuie atinse prin măsuri 

corespunzătoare, ținând seama de regiune și disparități locale; 

3. Măsurile planificate sau luate în aplicarea recomandării, inclusiv la nivel 

regional și local, precum și resursele financiare și calendarele necesare; 

4. Alte măsuri planificate sau luate pentru a aborda excluziunea socială a 

copiilor și pentru a rupe ciclul intergenerațional de dezavantaj, bazate în 

special pe activarea cadrului politic; 

5. Un cadru național pentru colectarea, monitorizarea și evaluarea datelor, în 

vederea stabilirii unei monitorizări eficiente. 

6. Dezvoltarea de măsuri eficiente de informare a copiilor și a familiilor 

acestora cu privire la drepturile lor și accesul la servicii, în special la nivel 

regional și local și prin instituții de învățământ, asistenți sociali, servicii de 

sprijin familial, societate civilă și organizații de economie socială, în vederea 

https://dragospislaru.eu/consiliul-ue-a-adoptat-garantia-pentru-copii-tinte-educatie-sanatate-hrana-si-locuire-decenta-pentru-toti-copiii/?fbclid=IwAR1SSkM9AA9Jf79BniVXSPNnzTQJ1lNqU42Zr3mfAnpkV_4zKLR_tWR_da4


CNSLR Fratia |  Revista Presei 16 iunie 2021 41 

 

creșterii gradului de conștientizare și încurajării și facilitării serviciilor 

acoperite de prezenta recomandare; 

7. Modul în care se asigură participarea autorităților regionale, locale și a 

altor autorități relevante, a copiilor și a autorităților, părțile interesate 

relevante care reprezintă societatea civilă, organizațiile neguvernamentale, 

instituțiile de învățământ și organismele responsabile de promovarea 

incluziunii sociale și integrare, drepturile copiilor, educația incluzivă, 

nediscriminarea și egalitatea de șanse, pe parcursul pregătirii, implementării, 

monitorizării și evaluării planului de acțiune. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Eurostat: Bulgaria, Polonia, România și Croația înregistrează cele mai mari 

valori de poluare a aerului cu particule fine în UE 

Dintre statele UE, concentrația medie anuală a particulelor fine (PM2,5) e cel mai 

ridicată în zonele urbane din Bulgaria (19,6 μg/m3), Polonia (19,3 μg/m3), 

România (16,4 μg/m3) și Croația (16 μg/m3), conform Eurostat, citată de 

BalkanGreen Energy News, citată de Rador. 

Datele sunt din 2019, și valoarea medie în UE este de 12,6 μg/m3. 

La extrema cealaltă, concentrația cea mai scăzută se înregistrează în zonele urbane 

din Estonia (4,8 μg/m3), Finlanda (5,1 μg/m3) și Suedia (5,8 μg/m3). 

Deși acest tip de poluare atmosferică este de mai mulți ani sub limita maximă 

stabilită în 2015 (o medie anuală de 25 μg/m3), persistă puncte în care poluarea 

aerului e substanțială. Mai mult, în ciuda scăderii graduale din ultimii ani, nivelul 

poluării atmosferice în 2019 a continuat să fie deasupra pragului admis de OMS (o 

medie anuală de 10 μg/m3), conform Eurostat. 

Agenții poluanți precum particulele fine suspendate în atmosferă reduc speranța de 

viață și percepția bunăstării și pot duce la apariția sau agravarea multor boli cronice 

și acute respiratorii și cardiovasculare. 
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Particulele fine PM10, cele cu diametru mai mic de 10 micrometri, pot ajunge 

adânc în plămâni, unde pot provoca inflamare și pot exacerba simptomele celor 

care suferă de boli de inimă sau plămâni. Pe de altă parte, particulele și mai mici 

PM2,5 (cu diametru mai mic de 2,5 micrometri), pot afecta sănătatea și mai grav, 

întrucât pot ajunge și mai adânc în plămâni, conform Eurostat. 

(Sursa: Eurostat) 

 

 Președintele Klaus Iohannis începe miercuri o vizită de stat în Estonia, în 

contextul aniversării centenarului relaţiilor diplomatice dintre cele două state 

Preşedintele Klaus Iohannis efectuează, miercuri şi joi, o vizită de stat în Republica 

Estonia, la Tallinn, a anunţat Administraţia Prezidenţială, citată de Agerpres. 

Potrivit sursei citate, vizita are loc în contextul aniversării centenarului relaţiilor 

diplomatice româno-estone şi a 30 de ani de la restabilirea relaţiilor diplomatice, 

precum şi ca urmare a dialogului constant româno-eston la nivel înalt din ultimii 

ani. 

Preşedintele Iohannis va avea consultări politice cu omologul eston, Kersti 

Kaljulaid. De asemenea, şeful statului va avea întrevederi cu prim-ministrul 

Estoniei, Kaja Kallas, precum şi cu preşedintele Parlamentului eston, Jüri Ratas. 

Printre subiectele care se vor afla pe agenda convorbirilor preşedintelui Klaus 

Iohannis cu înalţii oficiali estoni se află consolidarea relaţiei bilaterale, inclusiv a 

cooperării economice şi sectoriale dintre cele două state, cu accent pe sectorul 

digital, combaterea pandemiei de COVID-19, precum şi teme de pe agenda 

europeană: viitorul Uniunii Europene, Planul european de redresare, tranziţia verde 

şi digitală, procesul de extindere a Uniunii şi Parteneriatul Estic al UE, evoluţiile 

din Republica Moldova, Ucraina şi Belarus. 

Discuţiile vor viza şi cooperarea româno-estonă în cadrul NATO, inclusiv în ceea 

ce priveşte situaţia de securitate la Marea Neagră şi Marea Baltică, dar şi în 

contextul rezultatelor Summitului NATO din 14 iunie, precum şi cooperarea dintre 

cele două ţări în cadrul Formatului Bucureşti 9 şi al Iniţiativei celor Trei Mari. 
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Preşedintele Iohannis va depune o coroană de flori la Monumentul Războiului de 

Independenţă şi va vizita Primăria oraşului Tallinn, Centrul e-Estonia şi start-up-ul 

Unicorn Squad, şcoală profesională de robotică. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Concluziile Comisiei Europene, după 18 luni de pandemie 

Lansarea unui sistem european de colectare a informaţiilor privind pandemiile nou 

şi îmbunătăţit în 2021, numirea unui epidemiolog-şef european, stabilirea unui 

cadru pentru activarea unei stări de urgenţă pandemică la nivelul UE şi a unui set 

de instrumente pentru situaţii de criză, o abordare mai coordonată şi mai sofisticată 

în ceea ce priveşte combaterea prezentării de informaţii eronate şi a dezinformării, 

se numără printre cele zece concluzii al Comisiei Europene desprinse în urma 

pandemiei de COVID-19 în ultimele 18 luni. 

ADVERTISING 

Comisia Europeană prezintă marţi o comunicare referitoare la primele concluzii 

desprinse în urma pandemiei de COVID-19 în ultimele 18 luni şi, pornind de la 

aceste concluzii, îşi propune să îmbunătăţească acţiunile întreprinse la nivelul UE 

şi la nivel naţional, pentru a contribui la o mai bună anticipare a riscurilor la adresa 

sănătăţii publice şi a îmbunătăţi planificarea pentru situaţii neprevăzute, permiţând 

obţinerea unor reacţii comune mai rapide şi mai eficace la toate nivelurile, 

informează News.ro. 

Sunt prezentate zece concluzii care se concentrează asupra aspectelor de ameliorat 

şi asupra acţiunilor care pot fi realizate mai bine în viitor. Cele zece concluzii nu 

sunt exhaustive, ci oferă o primă imagine de ansamblu asupra măsurilor care 

trebuie luate imediat în beneficiul tuturor europenilor: 

1. Detectarea mai rapidă şi îmbunătăţirea reacţiilor necesită o supraveghere 

sanitară temeinică la nivel mondial şi un sistem european îmbunătăţit de 

colectare a informaţiilor cu privire la pandemii. UE ar trebui să joace un rol 

de motor al eforturilor de elaborare a unui nou sistem global de 

supraveghere, solid şi bazat pe date comparabile.  
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În 2021 va fi lansat un sistem european de colectare a informaţiilor privind 

pandemiile nou şi îmbunătăţit. 

2. Punerea la dispoziţie a unor avize ştiinţifice mai clare şi mai coordonate ar 

facilita deciziile politice şi comunicarea publică. Până la sfârşitul anului 

2021, UE ar trebui să numească un epidemiolog-şef european şi să instituie o 

structură de guvernanţă corespunzătoare. 

3. O pregătire mai bună necesită investiţii, control şi revizuiri constante. 

Comisia Europeană ar trebui să elaboreze un raport anual privind stadiul 

pregătirii. 

4. Este necesar ca instrumentele de urgenţă să fie puse la dispoziţie mai rapid şi 

să fie mai uşor de activat. UE ar trebui să stabilească un cadru pentru 

activarea unei stări de urgenţă pandemică la nivelul UE şi un set de 

instrumente pentru situaţii de criză. 

5. Măsurile coordonate ar trebui să devină un reflex pentru Europa. Uniunea 

Europeană a sănătăţii ar trebui să fie adoptată rapid, înainte de sfârşitul 

anului, iar coordonarea şi metodele de lucru ar trebui consolidate între 

instituţii. 

6. Sunt necesare parteneriate public-privat şi lanţuri de aprovizionare mai 

puternice pentru a asigura fluxul de echipamente şi medicamente critice. O 

autoritate pentru pregătire şi răspuns în caz de urgenţă sanitară (HERA) ar 

trebui să fie operaţională până la începutul anului 2022 şi ar trebui instituit 

cât mai curând posibil un proiect important de interes european comun în 

domeniul sănătăţii, pentru a permite inovaţiile revoluţionare în domeniul 

farmaceutic. Graţie instrumentului „EU FAB”, UE ar urma să dispună de 

suficiente capacităţi mobilizabile în orice moment pentru a produce între 500 

şi 700 de milioane de doze de vaccin pe an, jumătate din aceste doze putând 

fi puse la dispoziţie în primele 6 luni ale unei pandemii. 

7. O perspectivă paneuropeană este esenţială pentru accelerarea, extinderea şi 

eficientizarea cercetării clinice. Ar trebui instituită o platformă a UE pentru 

studii clinice multicentrice la scară largă. 
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8. Capacitatea de a face faţă unei pandemii depinde de realizarea unor investiţii 

permanente şi sporite în sistemele de sănătate. Statele membre ar trebui să 

fie sprijinite pentru a consolida rezilienţa globală a sistemelor de sănătate, ca 

parte a investiţiilor pentru redresare şi rezilienţă. 

9. Prevenirea, pregătirea şi răspunsul în caz de pandemie reprezintă o prioritate 

generală pentru Europa. UE ar trebui să continue să fie un motor al reacţiei 

la nivel mondial, în special prin intermediul COVAX, şi să consolideze 

arhitectura securităţii sanitare mondiale, asumându-şi un rol principal în ceea 

ce priveşte întărirea Organizaţiei Mondiale a Sănătăţii. Totodată, ar trebui 

dezvoltate, parteneriate de pregătire pentru pandemii cu parteneri-cheie. 

10. Ar trebui pusă la punct o abordare mai coordonată şi mai sofisticată în ceea 

ce priveşte combaterea prezentării de informaţii eronate şi a dezinformării. 

Raportul referitor la primele concluzii desprinse în urma pandemiei de COVID-19 

va constitui o bază pentru discuţia liderilor din cadrul Consiliului European din 

iunie. Documentul va fi prezentat Parlamentului European şi Consiliului Uniunii 

Europene şi va fi urmat de măsuri concrete ale Comisiei în a doua jumătate a 

anului 2021. 

„Reacţia globală a UE în faţa pandemiei a avut o anvergură fără precedent şi s-a 

produs în timp record, demonstrând importanţa cooperării în Europa. Împreună, am 

realizat ceea ce niciun stat membru al UE nu ar fi putut face de unul singur. În 

acelaşi timp, însă, am învăţat ce funcţionează bine şi ce am putea ameliora în 

situaţia unor pandemii viitoare. Acum trebuie să transformăm lecţiile învăţate în 

schimbări”, a declarat preşedinta Comisiei Europene, Ursula von der Leyen. 

Vicepreşedintele pentru promovarea modului de viaţă european, Margaritis 

Schinas, a afirmat: „În ciuda faptului că politica în domeniul sănătăţii la nivel 

european se află încă la început, răspunsul UE în faţa pandemiei a fost amplu şi a 

inclus o gamă largă de iniţiative fără precedent care au fost concepute şi puse în 

practică în timp record. Am acţionat cu rapiditate, ambiţie şi coerenţă. Acest lucru 

a fost posibil şi datorită solidarităţii fără precedent demonstrate între instituţiile 

UE, care au asigurat un răspuns unitar din partea Uniunii. Este o lecţie preţioasă, 

din care trebuie să învăţăm în continuare.  

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/ursula-von-der-leyen_2971.html
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Nu este însă momentul să ne relaxăm. Astăzi, identificăm domenii specifice în care 

ştim deja că putem şi trebuie să facem mai mult pentru a asigura în viitor un 

răspuns mai eficace în materie de sănătate. Această criză poate fi un catalizator 

pentru continuarea integrării europene în domenii în care este extrem de necesară.” 

În opinia comisarului pentru sănătate şi siguranţă alimentară Stella Kyriakides, 

trebuie să transformăm această criză sanitară fără precedent într-o oportunitate de a 

reconstrui pe baze mai solide. 

”Principala concluzie desprinsă în urma crizei provocate de pandemia de COVID-

19 este că trebuie să transformăm soluţiile ad-hoc utilizate pentru a face faţă crizei 

în structuri permanente care ne vor permite să fim mai bine pregătiţi în viitor. 

Trebuie să instituim cât mai curând posibil o Uniune Europeană a sănătăţii 

puternică. În faţa unei noi pandemii sau ameninţări la adresa sănătăţii publice nu 

avem timp de pierdut. Măsurile de urgenţă trebuie să devină capacitate structurală. 

Solidaritatea, responsabilitatea, efortul comun la nivel european în faţa 

ameninţărilor care ne afectează pe toţi în egală măsură - iată ceea ce ne va susţine 

în această criză şi în cele care vor mai veni”, a subliniat ea. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 UE a efectuat cea mai mare emisiune de obligațiuni din istoria sa, pentru a 

finanța redresarea post-Covid 

Prima emisiune din datoria mutuală a Uniunii Europene pentru finanțarea Next 

Generation EU a fost subscrisă de peste 10 ori de către investitori. Comisia 

Europeană a atras 20 de miliarde de euro prin obligațiuni cu termen la zece ani, 

până pe 4 iulie 2031, pentru a finanța recuperarea Europei de pe urma crizei 

provocate de coronavirus și a consecințelor sale. 

Tranzacția NextGenerationEU este cea mai mare emisiune de obligațiuni din 

Europa, cea mai mare tranzacție instituțională făcută într-o singură tranșă și cea 

mai mare sumă pe care UE a strâns-o într-o singură tranzacție. 

La obligațiuni de circa 10 miliarde de euro, Comisia Europeană a primit cereri de 

107 miliarde de euro.  

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/stella-kyriakides_4460.html
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UE ar urma să mai lanseze alte două emisiuni similare, până la finele lunii iulie, iar 

sumele strânse, 30-40 de miliarde de euro ar urma să fie transferate rapid către 

statele membre ca prefinanțare pentru planuri de redresare și reziliență. 

“Obligațiunea a atras un interes foarte puternic din partea investitorilor din Europa 

și din lume, iar ca urmare Comisia a obținut condiții foarte favorabile pentru 

stabilirea costului, în mod similar cu emisiunile repetate care au avut succes în 

programul SURE”, arată un comunicat al executivului european. 

Președintele Comisiei Europene, Ursula von der Leyen, a declarat: “Astăzi este o 

zi cu adevărat istorică pentru UE. Am efectuat cu succes prima operațiune de 

finanțare a NextGenerationEU. Ca o Uniune puternică, atragem împreună bani de 

pe piețe și investim într-o recuperare comună din această criză. Este o investiție în 

piața noastră unică. Și chiar mai important este o investiție în viitorul generațiilor 

viitoare ale Europei pe măsură ce se confruntă cu provocările digitalizării și 

schimbărilor climatice. Fluxul de bani poate fi direcționat pentru a ajuta la 

reformării continentului nostru, pentru a construi o Europă mai verde, mai digitală 

și mai rezilientă. Acum voi vizita fiecare stat membru pentru a vedea impactul 

NextGenerationEU pe teren”. 

Conform estimărilor Comisiei, în acest an ar urma să fie emise obligaţiuni în 

valoare de până la 80 de miliarde de euro pentru finanţarea Fondului european de 

relansare. 

În total, până la 30% din obligaţiunile pentru Fondul de relansare ar urma să fie 

emise prin intermediul aşa-numitelor obligaţiuni verzi, un instrument care alturi de 

cele sociale sunt extrem de căutate de investitori, care au început sa aibă criterii de 

sustanabilitate și criterii morale la alegerea plasamentelor. Comisia va oferi şi 

obligaţiuni cu maturităţi mai mici iar din luna septembrie va începe să vândă 

obligaţiuni la licitaţii, într-o manieră mai apropiată de felul în care guvernele emit 

obligaţiuni. 

(Sursa: Digi 24) 
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 Biden încheie războiul comercial cu UE, deschis de Trump: „Părerile mele 

sunt radical diferite de cele ale predecesorului meu” 

Războiul comercial deschis de Donald TrumpUn nou capitol al relației dintre 

Statele Unite și Uniunea Europeană 

Președintele american, Joe Biden, a încheiat unul dintre „fronturile” deschise de 

predecesorul său, după întâlnirea cu liderii Uniunii Europene marți și stabilirea 

unui „armistițiu” în disputa transatlantică privind subvențiile pentru aeronave, 

relatează Reuters. 

Citându-l pe poetul irlandez W. B. Yeats, la sosirea sa la primul său summit UE-

SUA în calitate de președinte, Biden a spus că lumea se află în schimbare și că 

democrațiile occidentale trebuie să lucreze împreună. 

„Lumea s-a schimbat, s-a schimbat cu totul”, citând din Poemul „Easter 1916” și 

făcând referire la temele principale ale vizitei sale în Europa – ascensiunea Chinei, 

pandemia de coronavirus și criza climatică. 

Biden le-a spus șefilor de instituții europene că cel mai bun răspuns la aceste 

probleme „care provoacă” anxietăți este ca SUA și UE să lucreze împreună. 

„Este în mod semnificativ în interesul SUA să aibă o relație bună cu NATO și UE. 

Părerile mele sunt radical diferite de cele ale predecesorului meu”, a adăugat 

președintele SUA. 

Biden și UE s-au pus de acord să renunțe la bariere tarifare de 11,5 miliarde de 

dolari pe bunuri precum vinul european, tutunul american și băuturi alcoolice. 

Taxele fuseseră impuse ca represalii mutuale ca urmare a conflictului în ce privește 

subvențiile pentru Boeing, respectiv Airbus. Taxele adiționale fuseseră impuse de 

administrația Trump. 

Războiul comercial deschis de Donald Trump 

Biden a spus încă de la venirea sa la Casa Albă că intenționează să repare relațiile 

cu Europa, stricate de Donald Trump. 

Pe parcursul președinției lui Trump, această relație a atins cel mai jos punct al său. 

Trump a acuzat UE inclusiv că are practici comerciale mai rele decât China. 

https://www.digi24.ro/stiri/externe/biden-incheie-razboiul-comercial-cu-ue-deschis-de-trump-parerile-mele-sunt-radical-diferite-de-cele-ale-predecesorului-meu-1564713#highlight-1564713-1
https://www.digi24.ro/stiri/externe/biden-incheie-razboiul-comercial-cu-ue-deschis-de-trump-parerile-mele-sunt-radical-diferite-de-cele-ale-predecesorului-meu-1564713#highlight-1564713-1
https://www.reuters.com/world/after-nato-biden-turns-eu-renewal-transatlantic-ties-2021-06-14/?fbclid=IwAR2IHusgcPxqgMKxjFXKc_a6C0Fos0N01P4I5ugYAAO0hYGY_7OJrDqOAOU
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Trump a impus tarife de 7,5 miliarde asupra produselor europene după ce 

Organizația Mondială a Comerțului s-a pronunțat asupra unor „subvenții nedrepte” 

ale UE pentru Airbus. 

La puțin timp, UE a răspuns prin impunerea de bariere tarifare de miliarde de 

dolari asupra produselor americane, pe baza unei decizii similare a Organizației 

Mondial a Comerțului în ce privește subvențiile guvernului federal american 

pentru Boeing. 

Trump a impus, de asemenea, tarife de 25% asupra oțelului european și de 10% 

pentru aluminiu. 

Un nou capitol al relației dintre Statele Unite și Uniunea Europeană 

„Soluționarea acestui conflict deschide un nou capitol în relația noastră pentru că 

acum ne îndreptăm spre cooperare în ce privește aeronavele, după 17 ani de 

dispute”, a spus președinta Comisia Europene, Ursula von der Leyen. 

Abordarea lui Biden de a colabora și coopera cu Uniunea Europeană și de a 

renunța la stilul adversativ al predecesorului său este menit, mai ales, să 

contracareze ascensiunea autocrațiilor precum China sau Rusia, care devin din ce 

în ce mai asertive în fața democrațiilor liberale occidentale. 

Conform unui alt document SUA-UE, citat de Reuters cele două puteri se 

angajează să încheie un alt conflict comercial în ce privește bariere tarifare punitive 

pentru comerțul cu oțel și aluminiu. 

Ca parte a noului acord, SUA și UE vor furniza finanțare pentru cercetare și 

dezvoltare în cadrul unui proces transparent și se vor abține de la a acorda sprijin 

specific spre producătorii locali (Boeing, respectiv Airbus), cum ar fi scutiri de 

taxe, care ar afecta negativ cealaltă parte, relatează CNBC. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 

 

https://www.cnbc.com/2021/06/15/us-and-eu-truce-boeing-airbus-dispute.html
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 Întâlnire istorică între Joe Biden și Vladimir Putin: experții nu se așteaptă 

la schimbări majore 

Preşedintele american Joe Biden şi omologul său rus, Vladimir Putin, se vor întâlni 

miercuri, la Geneva, iar această întrevedere a lor va fi una dintre cele mai 

importante din sfera geopolitică de anul acesta. 

Întâlnirea lui Biden cu Putin în Elveţia, ţară aleasă pentru istoria sa de neutralitate 

politică, nu va fi prima dintre ei, însă va fi prima de când democratul a devenit 

preşedinte al Statelor Unite, supranumit lider al lumii libere, informează News.ro. 

Este aşteptat ca la reuniunea iniţiată de Biden să fie adoptat un ton diferit decât la 

cea care a avut loc în iulie 2018, la Helsinki, între preşedintele american de la acel 

moment, Donald Trump, şi Putin. Trump a insistat atunci ca cei doi lideri să se 

întâlnească la începutul summit-ului în absenţa consilierilor, stârnind îngrijorări că 

fostul ofiţer KGB îl va învălui pe omologul american. 

Întâlnirea de săptămâna aceasta dintre Biden şi Putin are loc în cadrul primei vizite 

internaţionale a lui Biden ca preşedinte, în timpul căreia a reconfirmat alianţele cu 

liderii G7 şi partenerii NATO. La sediul NATO, Biden le-a declarat reporterilor că 

s-a consultat cu ceilalţi lideri mondiali înaintea întâlnirii cu Putin. 

„Fiecare lider mondial de aici, cei mai mulţi dintre ei au menţionat asta şi mi-au 

mulţumit pentru întâlnirea cu Putin”, a spus Biden luni, citează Cnbc.com. „Am 

discutat cu ei despre ce cred că este important din perspectiva lor şi despre ce cred 

că nu este important”, a adăugat el, subliniind că omologii i-au apreciat 

transparenţa şi coordonarea. 

Marţi, un consilier de la Kremlin a spus că stabilitatea nucleară, schimbările 

climatice şi securitatea cibernetică se află pe agenda summit-ului, precum şi 

situaţia cetăţenilor ruşi şi americani închişi în fiecare ţară. 

Deşi sunt multe lucruri ce trebuie discutate, experţii nu au mari speranţe că vor 

exista momente „revoluţionare” la întâlnirea dintre cei doi lideri. Totuşi, ei 

consideră că vor putea fi încheiate acorduri simbolice de reconsolidare a încrederii, 

un cadru pentru relaţia viitoare. 
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Întâlnirea este programată să aibă loc în a doua parte a zilei, la o vilă de secol 18 de 

pe malul lacului Geneva, potrivit CNN. 

Oficialii de la bordul Air Force One au spus marţi, în timpul zborului de la 

Bruxelles la Geneva, că Biden se va întâlni cu Putin la ora locală 13:00. Putin va 

ajunge primul la vilă, iar amândoi preşedinţii vor fi întâmpinaţi de omologul 

elveţian înainte de a face o fotografie împreună. 

La întrunire vor participa patru persoane: Biden, Putin, secretarul de stat american 

Antony Blinken şi ministrul rus de Externe, Serghei Lavrov. 

Fiecare parte a avea un translator şi fotoreporterii vor putea capta imagini la 

început. Ulterior, fiecare delegaţie va avea cinci membri, alături de Biden şi Putin. 

Nu au fost anunţate încă numele participanţilor. 

Oficialii americani au spus că se aşteaptă ca discuţiile să dureze patru spre cinci 

ore sau poate mai mult. Nu este aşteptat ca liderii să mănânce împreună. 

La finalul întrunirii, preşedinţii vor susţine, separat, conferinţe de presă. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 


